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Hearing 20 September 2021, transcript reference Page 16 Line 1 (time code 10:07:06).
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approached you and toock you; is that correct?

a. Yes.

Q. Do you remember the place from which that car approached you and
took you from thera?

A, Well, somevhere halfway between - and 2llash, there was
chis vahicla that I mentioned, a black wehicla. It resembled a jeap.
Q. Just cone follow-up question coming back in time to the moment
that those Two persons approached you at that school which you
mentioned before. My guescicon is: Did chose ctwo persons tell you
that they wers taking you to Zllash? Do you remsmber anything like
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10:07:08
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10:07:42
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Hearing 20 September 2021, transcript reference Page 26 Line 22 (time code 10:34:31) to Page
26 Line 24 (time code 10:34:42).

26:19( A. Uell, I don't know how they beat me. I can tell you that I 10:34:12
20| fainted a couple of times, two, three times I fainted. I was hit 10:34:17
21| with wood. I was kicked. I was hit in different wvays. I was hit - 10:34:21
22| 1 don't know what with. 10:34:31
23 10:34:36
24 3o that's all I can aay. 10:34:42
25| Q. o you remenber how many people participaced in that beating 10:34:44

i i T ET—

27:1| that you are just describing? 10:34:46
2| A No, I don't know. So probably three, four, five —- I don't 10:134:47

3| exacely know. But thi=z is sbout the nuwber. 10:34;55
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Hearing 21 September 2021, transcript reference Page 3 Line 21 (time code 09:35:58) to Page
4 Line 4 (time code 09:37:24)

because of many other different factors, end I wish to tell you what
the problem is right now.

After 12 months in detention, so it was only last weekend that I
had the first physical visit with my children and with my wife.

PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: HMr. Hustafa, ve will now go into
private session and then you can continue.
Madam Court Officer, could we go into private session.
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Hearing 21 September 2021, transcript reference Page 17 Line 20 (time code 10:11:06), Page
17 Line 22 (time code 10:11:16), Page 17 Line 23 (time code 10:11:24), Page 18 Line 6 (time
code 10:12:22), Page 18 Line 10 (time code 10:12:46) to Page 18 Line 11 (time code 10:13:18),
Page 18 Line 12 (time code 10:13:18) to Page 18 Line 16 (time code 10:13:22), Page 18 Line 17
(time code 10:13:27), Page 18 Line 18 (time code 10:13:32), Page 18 Line 19 (time code
10:13:36) to Page 18 Line 21 (time code 10:13:49), and Page 18 Line 22 (time code 10:13:50).
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relate to some parts of your testimony that you gave yesterday.

Yesterday you told us that there was one person, and you saild
that that person had some s1igns o burning on his body, and you also
told us that this person — to the point
that he could not eat,

My gquestion is: JAipart from that person =
vas there anybody else in that barn where you were held alsco

like him?

h. No, it was only him.

L it o e e, e

Q. During your stay in Illash all those days, were you ever brought

before a judge or & prossecutor?
4, No.
Q, I would like wou to think back to the moment that wvou described

to us yesterday,
claimed, the
guestion is, because in your statement of yesterday, you said the

following thing after the end of that beating, and please listen what
vou said yesterday:

F

Do you remember saying that, that

and I am talking about the moment when, as you

Hy

maid, you don't know , and I appreciate that. But my
guestion relates to the issue of the word

Q. My cuestion does not relate to _ because, as you

A. Yes, the person who beat me iz the person vho ([ NG
Q2 I understand. I am going to tell vou one word, and I would like
to apologise to you for my horrible Albanian language: Does the word
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Hearing 21 September 2021, transcript reference Page 23 Line 23 (time code 10:29:44)

23:18 HMR. MICHALCZUK: Your Honours, this the sams photograph taksn at
20} the same time, However, it was shown to the witness during another
21| interview.
22| Q. Mr. Witness, do you remember having been shown this photograph
23| during your interview with UNMIK in
24| A. Yes.

251 Q. One question before we move on. So, please, cast your mind back

10:29:24
10:29:31
10:28:38
10:29:40
10:29:44
10:29:47
10:29:53

24:1| to the moment you were being released. You told us yesterday that
2| when you were releassd you savw many peopls cucside; is that correcc?

10:30:17
10:30:23

Hearing 21 September 2021, transcript reference Page 24 Line 20 (time code 10:32:30) and

Page 24 Line 21 (time code 10:32:35)

24:16| A. To tell you the truth, it was war. MNobody cared about others,
17| and everybody was trying to get away as acoen as they could, because
15 | that day was the day of the offensive.
18| Q. Yes, I underscand that. At ths same time today, and also in
20 - when you gave your scatemsnt to UNMIE, and also in - when you
21| gave the stacement to the Prosecutor, and also in -. earlisr chis
22| year, when you gave another statement, you said that this was the
23| building where you were held. And we would like to know how do you
24 | know that this was, indeed, that building where you were held?
25| k. It's pormal -- it's not that I have seen in full, buc I have

10:32:01
10:32:11
10:32:19
10:32:23
10:32:30
10:32:35
10:32:42
10:32:48
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10:32:5%9

Hearing 21 September 2021, transcript reference Page 31 Line 3 (time code 10:48:55) to Page
31 Line 4 (time code 10:49:19), Page 31 Line 5 (time code 10:49:31) to Page 31 Line 7 (time
code 10:49:33), Page 31 Line 9 (time code 10:49:40) to Page 31 Line 10 (time code 10:49:45),
Page 31 Line 13 (time code 10:50:03), Page 31 Line 15 (time code 10:50:19), Page 31 Line 17
(time code 10:50:27), Page 31 Line 18 (time code 10:50:34), Page 31 Line 19 (time code
10:50:45), Page 31 Line 21 (time code 10:50:52) to Page 31 Line 22 (time code 10:50:54), and

Page 31 Line 24 (time code 10:51:06) to Page 31 Line 25 (time code 10:51:13)

31:1| did you suffer from a3 a result of things that happened to you in
2| Zllash?
3| k. 50 this
4 | Upon release, I didn't know it
S| right away but =- 30 in one day I've
&
7 And cthe
8| reason for that was the beating.
9 So these are the canscium:em Hi —
10
11| O, Could we just discus= thia issue one by one. So you mentioned
12 | first your hand, and I understand you to have pointed out ac your
13 _ i3 that correct?
14| A. I went to mee a normal doctor. I wemt to Prishtime. About the
15| 1 had oy B con- o
16| Q. I underscand. But I would like you to go one by one. So let's

17| discuss firsc vour - A fev minutes ago you showved us, &s I

18 | understand correctly, wyour is that right? Are ve talking
15 | abour the injuries of your
Yea.

L.
22| h. In three placesz.
23| . You alsg —- excuse me, lease continue. Please continue.
25 And from this Court, I &sk
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Hearing 21 September 2021, transcript reference Page 32 Line 2 (time code 10:51:32), Page 32
Line 3 (time code 10:51:38), Page 32 Line 5 (time code 10:51:48), Page 32 Line 7 (time code
10:51:55) to Page 32 Line 8 (time code 10:52:00), Page 32 Line 11 (time code 10:52:12), Page 32
Line 12 (10:52:19), Page 32 Line 13 (time code 10:52:23) to Page 32 Line 14 (time code
10:52:30), Page 32 Line 16 (time code 10:52:41) to Page 32 Line 17 (time code 10:52:45), Page
32 Line 19 (time code 10:52:52) to Page 32 Line 20 (time code 10:52:57)
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for compensation, I need compensation because I am made unable.
Q. Mr. Witness, you also mentioned a - that was broken or

damaged. What are we talking about?

& Yes, this one. This one here.

o.  so che (N - - - - - °

A, Yes.

Q. You also mentioned a few minutes ago certain injuries to -

- correct?

A. Yes.

Q. Could you show the Court which part of your - got injured?
You also mentioned . S0 could you show the Court which
part
a.

vas damaged
This part over here. I have a
it.

PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Mr. Prosecutor, I would like to
add for the record that MNr. Witness is pointing at

MR. MICHALCZUK: Yes.

We will come hack to this part a bit later on about the -
& bit later in the priwvate session. But
before we do that, I would like to ask you a question about your
treatment immrediately after you were released from Zllash. So,
again, cast your mind back to the moment when you left Zllash. Tere

Q.

10351121
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Hearing 21 September 2021, transcript reference Page 33 Line 3 (time code 10:53:46) to
Page 33 Line 5 (time code 10:54:00), Page Line 6 (time code 10:54:16), Page 33 Line 10 (time
code 10:54:27) to Page 33 Line 12 (time code 10:54:39), Page 33 Line 18 (time code 10:55:17),
Page 33 Line 19 (time code 10:55:22), Page 33 Line 20 (time code 10:55:37) to Page 33 Line 21
(time code 10:55:45), Page 33 Line 22 (time code 10:55:57), and Page 33 Line 25 (time code

10:56:10)

33:1| A, Yes, after & time -- afcer some time. I mean, because of cChe
2| war situation, we couldn’t go anywhere. I couldn't go for a checkup
3| or to get cured. Afcter a certain period of time passed,
A
5 Aftervards, I had cthe and in that moment
6| in time =so
- We will discusz it a bit later., Ny guestion deals wore with the
B | immediate treatment that you received uicer'yau vere released from

9| Zllash. You described & few injuries. You described the injury of
10| your -- please wait & second. Vou described a

S0 before you went to hospital, how had you been

13 | treaced?

14| A.

Back then [ had some trestment in my own house with all

15 different types of normal house treatments, because there vere no
16| doctors, like I maid, And after a certain period of time, I went to
17| see the doctor.

18| Q.

Tou alsc mentiloned some damage ©O your - Could you tell

19| the Court more wvhat happened te your

I -~ T mean, here and here _

20| A.
21 so they hawve been hitting me - I don't know with what.
22 | But ind also che [l vas

23| harmed. And I have to say thet for three, four manths I was not
24 | recovered. And as we speak, I am noc fully recovered eithec.

25| Q.

Did you undergo any medical treatment to f£ix your

10:53:27
10:53:39
10:53:46
10:53:52
10:54:00
10:54:16
10:54:16
10:54:19
10:54:22
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10:55:03
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Hearing 21 September 2021, transcript reference Page 61 Line 16 (time code 15:25:45)

Q. And how long did it cake for you to reach the place where you 15:25:31
were living? 15:2%:42
2. 1 needed abour (D i~ :o:a:1. 15:25:45
Q. Back to ths momsnt that you were relesassd. Do you racall 15:25:58
whether that was in the afternocon or early evening or morning? Do 15:26:08
you recall that? 15:26:15
A. To tell you the truth, I forgot. But I somehow have 11.00 in my 15:26:15
mind. 15:26:31

Hearing 21 September 2021, transcript reference Page 62 Line 9 (time code 15:27:37) to Page
62 Line 10 (time code 15:27:45)

62:7

Q- In the locacion vhere you were living at the time, was it usual 15:27:30
for you to ses --— 15:27:35
A. They arrested me ac the location where I was born, [ 15:27:37

15:27:45
Q. I understand, Mr. Witness. But my question is in the village 15:27:48
where you were living, was it usual to see military police? 15:27:53
h. No. 15:28:10

Hearing 21 September 2021, transcript reference Page 64 Line 17 (time code 15:34:25)

64:13
14
15
16
1.7
18
18
20
21
22

[+ So it was based on the information of cthe people that took you: 15:33:56
is that correct? 15:34:08
A. Yes. 15:34:09
Q. Mr. Witness, have you &ver been to Zllash? 15:34:12
A. ¥Yes, every now and then. Zllash is only — L5:34:25
the place where I live, 15:34:41
Q. So could you tell us how long -- you just told us it took you 15:34:43
about six hours to go back to the location whers you were. Could you 15:34:50
axplain the difference in time? 15:34:58
A. Fzom my house to Illash is different. But from Zllash, I went 15:35:02

Hearing 21 September 2021, transcript reference Page 66 Line 5 (time code 15:40:27) to Page
66 Line 16 (time code 10:41:34)

66:1| A. No, someone else was driving the car. The one with the red hat 15:39:55
2| vas seated together with s, 15:40:10
3| Q. hnd the twvo persons that acrested you, they were also in the 15:40:15
4| car. Where were they seated? 15:40:25
-] 15:40:27
[ 15:40:41
s 15:40:42
-] 15:40:48
9 15:40:49
10 15:40:59
11 15:41:10
1z 15:41:10
13 15:41:18
14 15:41:22
b1 15:41:30
16 15:41:34
17| A. Yes=, 15:41:35
18| Q. Can you give any deacription of that person? 15:41:42
19) 4, I don't know 1f I can desceibe him to you. I had a bag over my 15:41:59
20| head. How can I describe him? 15:42:07
21| Q. S0 how did you know that he had & red hat? 15:42:10

Hearing 22 September 2021, transcript reference Page 16 Line 12 (time code 10:12:59)

16:8 I'm making this intervention only because I would like to 10:12:50
9 | prevent the wvitness getting confused in the remainder of his 10:12:51
10| cross-examination. Thank you, Your Honour. 10:12:51
11 MR, VON BONE: Well, I read from page 31 of the transcript. 10:12:53
12| That's the rav transeript of _ 10:12:59
13 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Mr. won Bone, I would like to i0:13:11
14 | rephrase the guestion just to be sure that I understood and the 10:13:14

is

witness has given the ansvar he wvanted to give. 10:13:18

IC
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Hearing 22 September 2021, transcript reference Page 26 Line 13 (time code 10:35:50)

26:9
i0
T3
12
i3
19
15
18
17

A. I'm answsring your gquestion. I'm telling you that I don't know,
and then you keep asking me again.

Q. Ne, you did not say "I don't know."™ I just said why can it not
be somebody els#, and now you say "I don't know."™

A. Liscten, I've had an I forget. S50 ...

Q. It's no problem. Whan you forget things or you don't know
things, cthen you just say that. That is not a problem. But my

question to you is simple: Why could it not have been somabody else?
PRESIDING JUDGE WELDI-FOGLIA: Defence counsel, I see two == [

10:35:31 |
10:35:34
10:35:36
10:35:43
10:35:50
10:35:58
10:36:05
10:36:09
10:36:14

Hearing 22 September 2021, transcript reference Page 35 Line 5 (time code 10:54:18), Page 35
Line 6 (time code 10:54:20), and Page 35 Line 7 (time code 10:54:21).

s
w
s
HOWmD-do M bW

i

Q. Mr. Witness, upon a gquestion of the Prosecutor you answered that
you learned about & month after the date of your release about that.
Do you recall where that was when you heard that for the first time?
Do you remember ?

In

In

I heard

And vho told you then?

Ny wife.

Your wife told you?

Yes,

O FEDQ O >

10
10
10

:53:48
153:53
i542:02
t54:16
154:18
1548320
=54:21
154:24
154:27
:54:30
:54:34

Hearing 22 September 2021, transcript reference Page 35 Line 18 (time code 10:55:04) and
Page 35 Line 20 (time code 10:55:23) to Page 35 Line 21 (time code 10:55:25)

35:

16| A, Yes.

17| Q. And how did she do that? Can you tell me?

18| A.

15 FRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: [Owverlapping speakers] ...

20 THE WITNESS3: [Interpretation] -- to the

21

22 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: No, stop. Ue are now in public
23 | session. We have to revert to private session. We cannot. Sorry to

10:54:56
10:55:00
10:55:04
10:55:20
10:55:23
10:55:25
10:55:27
10:565:31

Hearing 22 September 2021, transcript reference Page 42 Line 10 (time code 11:44:53) to Page
42 Line 12 (time code 11:45:08)

took us to Prishtime.
Q. Before your errest, had you ever been there before?
&. It might happen that I have passad by that place, because

Q. Mr. Witness --
PRESIDIRG JUDGE VELDT-FOGLIA: Excuse me, this is someching that
needs to be redacted. It s just for the legal officers, so they

11:44:53
11:44:53
111494353
11:45:02
11:45:08
11:45:14
il:45:18
1i:45:22

Hearing 22 September 2021, transcript reference Page 56 Line 23 (time code 12:17:32)

56:20 | here you ask for compensation, ®c what -- could you explain why are 12:11:09
21| you suddenly now interessted in thac? 2 b iy 5
22| A 5ir, I'm mostly interested in compensation because I have 127716
23| suffered injuries. i I'm not a judge, I'm not 1291732
24| an ipvastigator, and I'm not the one who degcides whathar one will be 12:17:51
25 | convicted or not. I'm hers for my compensation because I do need 12:E7;51

57:1| compensation. T2 XTI RS
2| Q. And how much compensation are you seeking, actually? 12:17:5¢6

IC
:10:00
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Hearing 22 September 2021, transcript reference Page 75 Line 14 (time code 14:46:59) to Page
75 Line 15 (time code 14:47:12), Page 75 Line 20 (time code 14:48:07), Page 75 Line 21 (time
code 14:48:22) to Page 75 Line 22 (time code 14:48:31), and Page 75 Line 24 (time code

14:48:50)
75:11( Q Good afternoon, Mr. Wicness.
12| A. Good afternoon.
13| Q Mr. Witness, 1 have a guestion regarding a medical document that
14
15
16 MR. VON BOME: Should I read the number for the Court? It's
17 | SITF002%6103 until SITF00296121. And it is the English translation.
18 | And the document that I am spacifically asking about is the document
19| with -- ic's che rigst page, 103. Nothing else,
20| Q. Mr. wicness, vou went [ co 2 medical cencre. And che
21 | document says that you suffered a
22 and two weeks ago you complained of persistent
23 | headaches and in the last two days of total fatigue in the limbs.
24 Is it correct that you went to that
251 A. Yas,

14:496:50
14:46:53
14:46:54
14:46:59
14:47:12
14:47:23
14:47:29
14:47:56
14:48:00
14:48:07
14:48:22
14:48:31
14:48:39
14:48:50
14:9%:00

Hearing 22 September 2021, transcript reference Page 78 Line 8 (time code 14:54:08), Page 78
Line 10 (time code 14:54:31), Page 78 Line 11 (time code 14:54:47), Page 78 Line 13 (time code
14:55:06), Page 78 Line 14 (time code 14:55:14), Page 78 Line 19 (time code 14:55:52), Page 78

Line 20 (time code 14:55:57) to Page 78 Line 21 (time code 14:56:03), and Page 78 Line 24

(time code 14:56:19)
825 MR. VON BONE: So chat is SITF00298104.
6| Q. Mr. Wicness, it reads as follows, and this document is dated ==
7| that is, ic is noc complacely clear. Bur it says: "Medical
8| assistance received from kil
g Mr. Witness, this documsnt says that ths complainrs that you
10 | have for and aumsrous
11 And thasa complaints atretch ovar a pariod of
12| one year. Is that correct, Mr. Wicness, what thiz document says?
13| A. Yes, because I had preblems with [ 211 tne cize.
14| Q. And did those , @3 it says here, stretch over a period
15| of one y=ar?
16| A. It was longer chan cthac. It lasced for longer than that.
17| Q. So could you explain why the doctor or the ward head would wrice
18| down that it would stretch over a periocd of only one ye=ar?
18| A. It was then that I startad having the
20| Q. You started having the headaches in the period of (NN
21
22 | A. I haven't seen the date. I was not interested in the dace. I
23| was not concexrned about that. But I was just worried about my
24
2s5] Q. Thank you, Mr. Witness.

19:53:27

14:53:44

14:53:58

14:54:08

14:549:20

14:54:31 |
14:54:47 |
14:54:54 |
14:55:06 |
14:55:14
14:55:20
14:55:27
14£:55:30
14:55:3%
14:55:52
14:55:57
14:56:03
14:56:11
14:56:15
14:56:19
14:56:22 |

Hearing 22 September 2021, transcript reference Page 82 Line 17 (time code 15:07:42) to Page
82 Line 21 (time code 15:08:04)

82:14
is
16
17
18
13
20
21
22
23
24

measure distances.
Q. No, that is not the picblem, Mr. Witness. The question is just
bow did you know that these were ssparated from each other?

Q. But was this information that you received after the war or was
it during the war -- no, sorry. Was this information informacion

that you received after your decencion or during yvour detention or

15:07:20
15:07:23
15:907:29
15:07:42
15:07:47
15:07:53
15:07:59
15:08:04
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15:908:20
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Hearing 22 September 2021, transcript reference Page 84 Line 16 (time code 15:13:22) and
Page 84 Line 19 (time code 15:13:36)

B4:13 | vhen you were held in Zllash, and I would like to clarify this issue 15:13:04
14 | because there might be some confusion on this matter. 15:13:10
15 In this regard, I vould like to refer you to your Statement you 15:13:13
16 | gave on ; in this 15:313:22
17| court. 15:13:33
18 HR. MICHALCZUK: And, for the record, it would be the transcript 15:13:34
19 | of that session; again, _ And I would like to read 15:13:36
20| a very short passage that i= an exchange between nyself and the 15:13:52
21| witness, scerting from line 187 15:13:52
22 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Excuse me, which page? 15:13:54
23 MR, HMICHALCZUK: This is page 54 of the transcript and line 18. 15:13:55

Hearing 22 September 2021, transcript reference Page 85 Line 5 (time code 15:14:38), Page 85
Line 15 (time code 15:15:29), Page 85 Line 22 (time code 15:16:07), and Page 85 Line 24 (time
code 15:16:21)

B5:1 ) and liscen to this. The question of the Frosscutor -- 15:;14:19
2z MR. MICHALCZUE: And this is, by the way, Your Honours, just to 15:14:26
3| be wery clear. Thi® i3 the moment when I wvas referring Lhe witness 15:14:28
4| to his own =catemsnt given in the pre-triasl procesdings to tha SFO. 15:14:31
5| This is cthe stacemant from * Part 2, Revised. And we 15:14:38
6| refecred to page 20 of that 3tatément. 15:14:47
i e %0 coning back to the minutes of the trial from Monday, the 15:14:55
8| Prosecutor &sked you the question, and I vas reading from your 15:15:00
9| previous scetement: 15:15:05
10 "Right. But was Thizs person on that sscond occasion, " referring 15:15:06
11| co the accused, "'ea’ this person the same peraon as on the first 15:15t16
12 | time, the person vho was wearing the red military hat or =zomeone 15:15:22
13 | elsa?r ™ 15:15:26
14 Your anawer was: 15:15:28
15 nives, that person, [} Ee was the person thatr puc the 15:15:29
16 | revolver there. It was that person.'" 15815:35
g Then the Prosscutor asked you! 15:15;:40
i8 "'Right. And at any stage, did vou hear the other KLA calling 15:15: 45
19| this person by hi=s name or by any name at all?'"™ 15:15:51
20 And your answver uas: 15:15:57
1 "'¥ea. I'wve heard one once, I remember ons PECSON Saylng once, 15:16:01
22 | Bere, here, here, [ 2nd T heacd chac. 15:16:07
23 4nd ther there i= the next guestion of the Prosecutor to you: 15:16:17
24 ", "But wyou heard one referred to him as i 15:16:21
25 hnd your answer is: 15:16:29

Hearing 22 September 2021, transcript reference Page 86 Line 1 (time code 15:16:30), Page 86
Line 2 (time code 15:16:34), Page 86 Line 5 (time code 15:16:46), Page 86 Line 9 (time code
15:17:01), Page 86 Line 15 (time code 15:17:24), Page 86 Line 18 (time code 15:17:34) to Page
86 Line 19 (time code 15:17:39)

B6:1 "When I entered the coom _ asked hilm What co do. 15:16130
2| S0 I knew that chis vas -' 15:16:34
3 Ky gquestion to you on Monday, in relation to this exchange, was: 15:16:40
4 "vv» i3 that crue what you atated in that statement ©o the 15:16:46
5| Prosecutor in M. 15:16:54
[ ind you said: 15:16157
7 L ¢ -1 15:16:58
-] And my quescion was: 15:17:00
-] "So you indesd heard somebody mention the name of -: iz chat 15:17:01
10 | correct? * 15:17:08
11 And your AnNSusr wAs: 15:17:10

1z "Of course, yes.” 15:17:12
13 S0 after hearing that whole exchange that I have jusc read back 15117213
14| to you, do you confirm that ageain, when you were in Illash, you 15:17:17
15| indsed heard the nawe [ 15:17:24
16| A. Yes. 15:17:26
17 MR, MICHALCZUK: Your Honours, I have another part of the 15:17:30
18| statement -- of the same atatement that I guoted before, from (D 15:17:34
i3 buc this time during the session - either on Monday or Tueaday .15:117:38
20| - I did not make any reference to ic: However, I would like to put 15:17:46
21| ic to the witness. And this is the statement which is == on this 15:17:50
22 | part iz gontained on page 15 of thim —— of that scatement. And this 15:17:57
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Hearing 22 September 2021, transcript reference Page 87 Line 3 (time code 15:18:32) to Page
87 Line 4 (time code 15:18:42), Line 8 (time code 15:19:05), Page 87 Line 9 (time code
15:19:11), Page 87 Line 11 (time code 15:19:19), and Page 87 Line 13 (time code 15:19:34)

87:1| one short answer.
2 It starts on page 18 from line B and it goes on to line 14.
3| Q. S0, Hr. Witness, just you said before the Prosecutor
4 something on the following guestion. He asked you this
5| question. The guestion goes like this:
6 "Just tell me, when did you first connect that the person who
7| beat you twice, two occasions, the person with the red hat who you
8| call _ vhen did you first find out? When did you first
9 | connect that person with that name, with the name e
10 And your answer to that cuestion was:
11 "But I heard that there. There, vhen one of them said [
17 Do you confirm that, indeed, one of the persons in Zllash nemed
13 | ni=s (B>
14| A. Yes.
15| Q. Mr. Vitness, now I don't want you right now to say any names.
16 | Yesterday, as you recall, we saw the document, the sketch that you
17 | drew at some point, and you put the name there underneath. Ailso, my
18 | learned colleague, & few minutes ago showsed you the same sketch and

15:18:20
15:18:24
15:18:32
15:18:42
15:18:50
15:18:53
15:18:58
15:19:05
15:319:211
15:19:17
15:19:19
15:19:30
15:19:34
15:19:35
15:19:35
15:20:04
15:20:09
15:20:186

Hearing 22 September 2021, transcript reference Page 89 Line 9 (time code 15:23:56), Page 89
Line 15 (time code 15:24:29), Page 89 Line 19 (time code 15:24:54), Page 89 Line 20 (time code
15:25:00), Page 89 Line 21 (time code 15:25:08), Page 89 Line 24 (time code 15:25:22), Page 90
Line 1 (time code 15:25:45), Page 90 Line 2 (time code 15:25:56), Page 90 Line 4 (time code

15:26:05), Page 90 Line 5 (time code 15:26:12)

89:6 MR. MICHALCZUK: 15:23:49
7] Q. Mr. Witness, I was given an instruction to pose this guestion in 15:23:49
8| a slightly different manner, sc if I can po=e this question again. 15:23:52
9| The gueation would be: Vas hearing the newe, the name [ the name 15:23:56
10 | that was mentioned betfore by yourself, at Zllash, was it one of che 15:24:03
11| reasons why you are saying that he was the one who beat you on those 15:24:09
12 | two occasions? 15:24:13
13 | A. Yes. 15:24:18
13 | Q. You also sgid at some point that you learned that tchat person, 15:24:21
15 at Zllash. Now, I want you to listen to this 15:24:29
16 | question carefully. Aind before you ahsver my question, give yourself 15:24:37
17| time to think about how you're going tO answer. 15:24:42
18 When you think back about the beatings, two beatings that you 15:24:45
19| received in Zllash, and you testified about them — and also 15124:54
20| on - was there anything sbout the person who was beating you or 15:25:00
21| how he acted that made you think that he wvas _ at Zllash? 15:25:08
22 | Va=z there anything about his behaviour, the way he treated you, the 15:25:14
23 | vay he was saying things, the way he was carrying himself that made 15:25:18
24| you think that he vas, indeed, che ([ D ctece? 15:25:22
25| 4. Well, to tell wou truth I didn't knov who that person was. Buc 15:25:40

90:1| from time to time, I heard him mentioned as 15:25:45
2 | And based on his uniform and the -, I knew that that was the 15:25:56
3| person. And I vas beaten the second time by that very person. He 15:25:59
1 — and then I was brought to the 15:26:05
5| room where he was, and that's where he beat me with & _ 15:26:12

(] HR, MICHALCZUK: Your Homours, I'm going To close this very 15:26:21
7| issue, and I'm going to move on to another one. But for this one, I 15:26:24
8| would appreciate if you went into private session no wore than five 15:26:30

Hearing 23 September 2021, transcript reference Page 3 Line 16 (time code 11:50:20)

3112 Were the soldiérs wearing masks in the place in Zllash where you 11:99:54
13 | were decalned? 11:50:03
14| A. No. 11:50:09
15 FRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: No. I asked you that because at 11:50:11
16| & certain woment before UNNIK in [} vou - wou said, and I will give 11:50:20
17| the reference right avay - that there was a person vearing & mask 11:50:36
18| chat put a pistol on your head. 11:50:38
19 I will mow, for the record, give the reference. That ia 11:50:42
20| SPOEDO127751 till the =same number and at the end 69, RED4. And then 11:50:50
21| the specific page is SPOEDD127752. 11:51:03

IC
:10:00
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Hearing 23 September 2021, transcript reference Page 5 Line 3 (time code 11:54:59), Page 5

Line 13 (time code 11:56:17), and Page 5 Line 22 (time code 11:57:08)

=t PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: In the same statement I juat
referred to, so SPOEDQ127751 till 69RED4, and then emspecially 127756,
that's page 6 of the statement, you =2aid in the statement of - -
30 hot ohe moncth after your release, but several years later - that
you did not know who vas the supervisor who was in charge in the
CEmp .

And can you explain that? That what you said yesterday -- I
vill rephrase my guestion., Yesterday, or one of the last days, you
said after a month I learned vho the person wes. And before UNHIK,
10| you said I don't know whe it was, Could you explain that?
11| A. Afrer & month, T confirmed, verified who the main person was
1z | there at the camp where I wvas.
13 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: But then in [ vou saiq, -1
14| don't know. I don't knovw vho was the supervisor.™ Ny guestion is
15] why didn't you say then the name you had heard one monch after your
16] release?
17| A. Well, wy God, I really don't knov why I did not mention ic,
18 | whether I forgot it, because even if you ask me vhat I said yesterday
19| I might forget, I was amszked 200 timas about the same things. But as
20| [ said, I learned the identity of the person vho was there one month
21| after ny release.
22 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: But, Mr. Vitness, in - you
23| said that you didn't know. So does that mean that you were then not
24| =aying everything you knew sbout it? Because apparently, you knew

WD -0 oy in b WK

11:54:38
11:54:45
11:54:58
11:55:08
11:55:14
11:55:21
11:155:22
11:55:31
11:55:35
11:55:40
11:55:56
11:56:07
11:56:17
11:56:22
11:56:246
11:56:31
11:56:43
11:56:98
11:56:53
11:57:00
11:57:08
11:57:08
11:57:13
11:57:18

Hearing 23 September 2021, transcript reference Page 6 Line 19 (time code 11:59:23), Page 7

Line 5 (time code 12:00:37), and Page 7 Line 8 (time code 12:01:05)

6:16| I'm not saying that I didn't say at the tima I don't know. 11:59:06
17 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Maybe you forgot to tell them the 31:5%:17
18 | cruth. Is chat what you want to say? That you didn't tell cthe ctruth 11:59:20
18 | to UNMIK in 21559223
20| A. Y==, yes, 11:5%:32
21 PRESIDING JUDGE VELDI-FOGLIA: And why didn't you tell them the 11:59:33
22} truth? Was thers a reason, then? I'm just asking you whather there 11:58:35
23| was a reascn not to say it. 11:58:39
24| A. Thers was no nead for me not to tell the truth. But I'm saying 11:58:52
25| again, I forgot maybe then and thea I remembared that I saw that —- 11:5%:538

7:1l| chat I verified the ldentity a month lacer. 12:00:04
2 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Well, let's not confuse what we 12:00:13
3| ars saying to esach other. If I understood you well, you kn=w alraady 12:00:16
4| in 1%9%% that apparsnctly, according TO your sStatement, that who the 12:00:21
5| commander was. That was in 1999, And now we are talking sbout ([ 12:00:37
6| Bur if you don't want to -~ I don't get it completely clear, what 12:00:46
7| vou're saying. You say I have forgotten ic, mavbe, To tell cthem - is 12:00:50
8§ | chat what you're saying? - in 12:01:05
9| A Yes, maybe I forgot to mention that. I don't know. 12:01:09

10 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Bur you were -- 12:01:12
i1 | A. I don't remember. 12:01:13

Hearing 23 September 2021, transcript reference Page 19 Line 24 (time code 12:40:08) and

Page 20 Line 2 (time code 12:40:41)

18:22 JUDGE DEHKERS: T will repaat it to you, Mr. Witness, 12:39:55
23 I would like co rzad to you a passage from your interview with 12:40:01
24| che se0 on ([ cocuvent numbar 061015-TR-ET, Part 3, 12:40:08
25| Revised, page 17, line 10 and following. 12:40:27
20:1 You have been told by the interviewsar: 12:40:35
2 "Mr. Witness, h you said you saw him twics at 12:40:41
3| Zllash, both times when you were being beaten up. Did you see?” 12:40:48
4 And then you answerad: 12:41:00
5 "He beat me." 12:41:01
——— en " 12741:03
7 The interviewsr is talling you: 12:41:10
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Hearing 23 September 2021, transcript reference Page 20 Line 17 (time code 12:41:48) and

Page 20 Line 21 (time code 12:42:11)

20:15 JUDGE DEKKERS: Did you then tell the ctruth to the SPO?
ig| A. I think =20, yes.
47 JUDGE DEKKERS: Could it be that you also saw _ on

18| a previous occasion?

15| A. No, never in my life.

20 JUDGE DEKKERS: Then I would like to submit to you a passage

21| from your statemesnt here in the Court of And I
22| would like to read you the transcript page €5, line 1% and following.
23 There was -- you have besn asked:

24 "When I entered™ --

Hearing 23 September 2021, transcript reference Page 22 Line 3 (time code 12:45:18)

22: as far as I noviced, that you mention explicicly a person with a red
hat on, in the j=ep, that's not -- you do not refer to

That's a guestion.

A. 5ir, the person in the red hac beat me twice. I didn't know who
he was, and I don't know him now. Ewen if I see him now, I wouldn't
be able to recogniss him. I don't know who that person was, but I
learned later that the commander thers was the person that is accused

here now. But I didn't know it then.

LR T T

12:45:06
12:45:10
12:45:18
12:45:30
12:45:40
12:45:45
12:45:56
12:46:02

Hearing 23 September 2021, transcript reference Page 22 Line 20 (time code 12:47:29), Page
22 Line 21 (time code 12:47:37), Page 22 Line 22 (time code 12:47:46) to Page 22 Line 23 (time
code 12:47:52), Page 22 Line 24 (time code 12:48:09), Page 22 Line 25 (time code 12:48:09),
Page 23 Line 1 (time code 12:48:12), Page 23 Line 6 (time code 12:48:51), Page 23 Line 8 (time

code 12:49:00)

22:16 | question,
17 You stated before - and I summarise several of your previous
18 | atatements to UNMIK, the 3P0, and here in the courtroom - that you
19 | have been aseverely beaten in Illash and elsewhere and that as a

20| result of that you have been injured. Let us sa
21| N, - - -:

22 | also noticed that you stated that you had severe injuries
23 - and you had to undergo surgery for that, you
24| went to
25 Please, can you tell me vhat happened with

1 s 83 you stated, on several -? Did you also go to a
2 | doctor to have that fixed?

3| A Yes, I went to the doctor later., But I couldn't go to the

4 | doctor at the moment when I was detained. Yes, after I was released,
5| I went to cthe doctor. But it was --

6 JUDGE DEEEERS: [Overlapping speakers] - again?

T A. Yes.

-]
-]

JUDGE DEKKERS: And the same happened to your ([
A. Yas.
10 JUDGE DEKKER3: I am asking you this, and I also lock act the

11| SPO, because I haven't =2een any medical documents in relation to
12| thi=, but maybe I'm mistaken.

12 :47:01
12 :47:06
12:47:15
12:47:20
12:47:29
12:47:37
12:47:46
12:47:52
12:48:09
12:48:09

12:48:12
12:48:18
12:48:27
12:48:33
12:48:41
12:48:51
12:48:57
12:49:00
12:49:02
12:49:04
12:49:07
12:49:13

Hearing 23 September 2021, transcript reference Page 41 Line 24 (time code 14:59:38)

41:21 | asking you some questions, just a few, about Brigade 153, just to
22 | enable a better understanding and provide some context on the
23 | testimony that is to come later.

24 You told us that you were part of _ How many

25| brigade=s did the Llap zone have?

14:59:30
14:59:33
14:59:36
14:59:38
14:59:47

1] 4. Three or four.
21 Q. Do wou recall their names or numbers, in addition to 1537?
il X Initially, there were no brigades. But later they began to be

14:59:55
14:59:57
15:00:05

IC
:10:00
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Hearing 23 September 2021, transcript reference Page 62 Line 24 (time code 16:11:18) to Page

62 Line 25 (time code 16:11:26)

62:20 | back into priwvate just for caution, because even if I'm careful the
21| answer elicited may be revealing,

22 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Please proceed.
23 MR. DE MINICIS:
24| Q. Mr. Witness,

25 _ what brigade was he part of? I don't think we'wve

16:11:04
16:11:10
16:11:14
16:11:18
156=211:18
16:11:26

BL
15

63:1| put that on the record.

16:11:34

Hearing 24 September 2021, transcript reference Page 38 Line 7 (time code 14:32:32) to Page

38 Line 16 (time code 14:33:21)

38:3 Defence counsel, you have one hour and Z0 minutes. Please

4 | proceed.

= HR. VON BONE: Thank vou wvery much, Your Honour.

6 Cross-examination by Mr. wvon Bone:

.

8

9
10

11

12

13

14

15

16

174§ Q. And vho wvas -- were there any other military police units in the
18| Gollak area; and if so, where would they be?

19| k. Every point at Gollak area had military police consisting of

14:32:19
14:32:22
14:32:29
14:32:31
14:32:32
19:32:137
14:32:37
14:32:47
14:32:59
14:33:04
14333510
14:33:10
14:33:13
14:33:21
12233124
14:33:33
14:33:36

Hearing 24 September 2021, transcript reference Page 65 Line 11 (time code 15:47:43) to

Page 65 Line 19 (time code 15:48:54)

55:8| Q. You have wvisited that compound at soms point. Have you heard at
%) that moment or at that tim® any screaming of any particular?
10| A. Ne, I didn't hear anything.

Q. Was there any dreas code, if you know, for the people who were
21| in tha BIA? Was thsre any rules or regulations regarding that?
22| A. A=z every cther scldier of cthe ELA. They had the same uniforms

15:47:08
15:97:25
15:97:37
15:497:43
15:47:57
15:48:07
15:498:07
15:48:24
15:48:31
15:98:36
15:48:47
15:48:54
15:49:04
15:49:24
15:49:23

Hearing 24 September 2021, transcript reference Page 66 Line 10 (time code 15:51:25) to

Page 66 Line 11 (time code 15:51:32)

6637 | Q S0 you received chat from public information, S0 Lo Speak?
8| A Every single citizen heard about that through the media. That
9| was not denied by the sccused at that trial
10| Q And did you know about it during the time that
11 Did you
12 | have knowledge about that at that time?
13 K No, I didn't, We did not have access to the zone. The zone= had

14 | access to the brigades in our units, but we did not have access to
15| the zone.

IC
:10:00
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Hearing 24 September 2021, transcript reference Page 68 Line 14 (time code 15:56:52)

68311
12
13
14 |

15| small group of people,

16|
17
18

controlling cthe location in Zllash?

A,

and says,

The guestion you're asking i1s as if a pupil addresses a teacher
"No, it's not like that, but it's like this.” I was

responsible for a
I cannot ask a more senilor officer who is

responsible for or in charge of chis zone or of that zone.

PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Counsel for the Defence, just an

organisational poinc,

-1

156
156
| 15:57:
2

EOT

Hearing 27 September 2021, transcript reference Page 3 Line 25 (time code 11:37:49), Page 4
Line 4 (time code: 11:38:16), Page 4 Line 6 (time code 11:38:31), Page 4 Line 7 (time code
11:38:39), Page 4 Line 8 (time code 11:38:47), Page 4 Line 12 (time code 11:39:16), Page 4 Line
15 (time code 11:39:29), Page 4 Line 17 (time code 11:39:52 to Page 4 Line 18 (time code
11:39:58), Page 4 Line 23 (time code11:40:31), and Page 4 Line 24 (time code 11:40:52)

3122 Q. Good morning, Hr. Wicness. 11:37:29
23 k. Good morning. 1137133
24 Q. Mr. UWitness, do you know & person during the war who came from | 11:37:34
25 the village ? 11:37:49

e e e e e e R e e e e T B
4:1 K, Can you please repeat your question? Because I did not 11:38:05
2 underscand it. 11:38:09
3 Q. Do you know & person during the war who came from the village op 11:38:09
4 the place —? 11:38:16
5 A. Not one. I knew many. 11:38:25
6 Q. Do you knov a person with the name offfil} vio came from the | 11:38:31
7 village of 11:38:35
8 Ai. There are many I mean that I'm -- I might have knowy 11:38:47
9 one but two, three, five. 11:38:55
10 Q. Is there one in particular that you knew during the period of 11:38:57
11 the war or that you had contact with? 11:39:09
1z A. There were soldiers with -- having last name - There 11:39:16
13 were many such soldiers. I don't knov which in particular you're 11:39:22
14 referring to. 11:39:26
15 Q. Do you knov & person with the name _ 11:39:29
16 k. No, I don't. I don't rememnber. 11:39:44
17 Q. Do you knov anybody who was —I 11:39:52
iB 11:39:58
19 A. I don't remember any. 11:40:11
20 Q. Do vou recall if there was a military police officer with a 11:40:15
21 beard? 11:40:22
22 i. No, I don't remember. 11:40:30
23 Q. Do you know a person with the name _ 11:40:31
24 . D v 11:40:52
25 Q. Who was he? 11:40:54

PUBL
15

IC
:10:00
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Hearing 27 September 2021, transcript reference Page 5 Line 1 (time code: 11:41:01), Page 5
Line 3 (time code 11:41:12), Page 5 Line 15 (time code 11:43:16), Page 5 Line 21 (time code
11:43:49), Page 5 Line 25 (time code 11:44:12)

51

0 - o tn B W B e

His pseudonym was _
And vhat vas his real name?
e
And what was his posicion?
I don't know.
How do wou know him? Or how heve you heard of him?
A I knew him since he joined the brigade in Zllesh a3 a soldier.
I dicdn't know him before that.
Q. And as & soldier, where was he stecioned?
" He was in the brigade. In the Brigade 153 in Zllash.
Q. And on what location exactly was he stationed?
i The brigade was located in the school of Zllash. He might have
been located in some other unit that I'm not aware of.

ol ok o

Q. Did Rhaman Dini * have any assistanc?

| Yes, he did.

Q. And apart from this person, did Hr. Dini heve any other sifc?
A, He might have had because he weas sick. He might have had other

azsistants, but I'm not aware of them now. But I know chat this
person was mostly assisting him.

Q. Was Mr. Dini in charge of anything in particular?

A.

Q. How many times did you have contact with him?

A. Both in my private life and in my military life, I had contacts
with him.

Q. And in wyour — about what would you have contact

11:41:01
11:41:086
11:41:12
11:41:14
s B B B
11:41:29
11:43:37
11:41:49
11143559
11:42:07
11: 42515
11:42:20
11:42:34
11:48:137
11:43:186
11:43:16
11:43:17
11:43:21
11:43:24
11:43:31
11:43: 49
11:44:04
1i:44:08
11:44:11
11:44:12

Hearing 27 September 2021, transcript reference Page 6 Line 5 (time code: 11:44:57), Page 6
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6:

A In relation to the organisation of the Liberation Army in
Gollak. He was involved in that, 2o we had such contacts. Normal
contasts,

Q. But why would you, as a ve contact
with him?

L.

Q. Yes, But =0 could u give us an
example what kind of issues yvou would discuss with h
¢ 5 I don't remember the exact issues we talked B we talked about

the method of orgsnisation.

§ e talked about the private lives of our people, of our
families. We talked as friends because ve were not always in the
line of fire, waiting for the enemy to come. FBut we also talked at
our own leisure of our military duties. We spent time at each

other's families, at men's -- at twén's assembly, let's =ay, places,
S0 we also had such discussions.
Q. hnd in the period of the war, did you discuss ever any securicy

issues with
A, No, I didn't.
Q. Why not?

h. I didn't have to.
Q. ¥Yhy not?
i. When I needed to discuss something, I could have discussed with

s0 I've discussed issues with my
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@

W Mmoo nod R

didn't discuss anything with him about military issues.

Q. Do you knovw whe was his superior?

A,

think.

Q. And where exactly would you mest him, if you would meet him?
Could you give us a location of that.

A, In the streets, outdoors, when we moved around. For example, we

were going towards each other and then we grested each other. I
might have met with him at certain houses vhen we had meetings with
other people, and I've seen him there.

¥hat -- 0 by that I mean that I saw him in such places.

PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Defence counsel.

MR. VON BONE: Briefly in private session.

PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Okay.

HR. VON BONE: And then we'll have one more issue to discuss.

PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Defence counsel, it was not to
tell you that you should shorten.

It was mwore for Mr., Witness, Be careful when you give answers
in order not to identify you. We have -- you have said twvice thac
you uwere in the we having redacted. 2And once you were in
the [ =:c once char you were -- excusze ne.

Ve will go into private ses=sion.

THE VITNESS: ([(Incerpretation] I apologlise.
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13:8

we are mowWw in open session.

M5. D'ASCOLI:
Q. Mr. Witness, you told us you went to joim the KLA. Can you
please tell us where you want?

A. Yes., We went, together with 50 ws
went to [ «: went through the mouncains and arzived ac

Q- What did find in
A. In & W& Went To a There were people there. We

stayed overnight there., We asked people whera is the KLA beacause we
want to join the war =- the war, the army. And the next day we wera
told where, smc we went to a villaga call=d Zllash.

Q. Okay. Tell us what you did next, once you went to Zllash?

R. RAfter we srrived at Zllash, we went to _ We
reported thers. Thers was some soldiers. Thers was a commander: a

superior commander, So we reported to them. They took our detailas,
and we remained there.
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17:4 | into onz of the buildings. 10:08:01
5| 4. What happened vhen they took you inside this building? 10:08:01
6| 4. Wnhen I was taken inside, there was there. Their 10:08:08
& He was sicting in front and he asked me, Who are you? I 10:08:16
8| told him. He asked, Why are you herse? And I answered, I have come 10:08:24
9| to join the army and I want to make wy contribution. He said, Why 10:08:32
10 | are you lying? And he started to shout and say things and he slapped 10:08:45
11 | me and they started beating me. 10:08:52
12} Q. Okay. Let's take thi= bit by bit. 10:08:57
13 So U said you vere taken inside chis building. There vas a 10:09:00
14 there. He guestioned you. 5o did the other soldiers 10:09:03
15| remain in that room as well? 10:09:08
16| A. Yea, yes, they were there. 10:09:14
17| 9. Whac did -- did che [ intcoduce himself? Did you 10:09:15
18 | understand his name? 10:09:23
19| &. No, I didn't understand his neame there and then. Eut later on I 10:09:29
20| learned from peaple. I heard that he was 10:09:40
21| Q. Did you hear cthe ocher soldiers addressing the in any 10:09:46
22 | ways? 10:09:53
23| A No, Justc _ I heard one of the soldiers saying that, 10:09:57
24 we brought this younyg man here. And I learned later that 10:10:10
25| ne waz che (GGG 10:10:14
e T e i g e N e e e 1 |
18:1| Q. What did you mean —- what do you mean, "I learned later that he 10:10:18
z | was cne (DD 10:10:47
3| A Well, I knew cthat I wvas taken before a _ but his name 1 10:10:47
4| didn't know it then, BEe did not introduce himself, T was just taken 10:10:47
5| before him. 10:10:50

Hearing 4 October 2021, transcript reference Page 18 Linel0 (time code: 10:11:10)

18:6| Q. Once you vere taken inside this room, could you =see? Were your 10:10:50
7| eyes uncovered? 10:10:57
8| A. They removed che sack and I could see just like I can sze you 10:11:03
S| here, 10:11:09
0 Q. Okay. Do you remember what the _ vas wearing? How he 10:11:10
11| waz dressed? 10:11:17
22 k- A jacket, milicary camouflage jackec. 10:11:21
13| Q. Anything else? Any badge? Any octher detail you remembec? 10:11:31
14| 4, Mo, I don't remepber. I can't remember, 10:11:43
15| Q. So you said he questcioned you. Uhat did he say specifically and 10:11:49

Hearing 4 October 2021, transcript reference Page 19 Line 2 (time code: 10:13:11), Page 19
Line 6 (time code: 10:13:33), Page 19 Line 11 (time code: 10:14:14) to Page 19 Line 15 (time
code 10:14:38), and Page 19 Line 19 (time code 10:15:13)

i -5 I . No, no. HNothing. 10:13:07
2| Q. ind can you think of any reason vhy che [ ] ] ] wouid say vou 10:13:11
3| vere lying? 10:13:16
4| &. No, 1 don't know. They had their own methods, procedures. 1 10:13:24
5| don't know. 10:13:29
6|a. whar did che [ co vhile quescioning you? 10:13:33
i I Well, he scarted shouting, Why mre you lying? Tell me why you 10:13:42
B| are here, He was cursing. And cthen he got up and atcacked me, He 10:13:50
9| began to beat me, and the others joined in. 10:13:58

10| Q. Can you tell us how he beat you. 10:14:06
11 10:14:14
iz 10:14:21
13 10:14:28
14 10:14:31
-5 10:14:138
16] Q. Did you hear anyena giving orders te the others who beat you? 10:14:51
17| . Uhen he slapped me, inicially I heard him cell the others, 10:15:01
18| Finish him. i0:15:11
19| Q. And having heard this order, vhat the (@ =:1c. did che 10:15:13
20 | others act upon it? Did they follow vhat he aaid? 10:15:24
2311 k. Yes, they respected it. As I fainted [check punce] * . 10:15:33
22| Q. Can you tell uz how did the beating end. 10:15:45
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Page 19 Line 14 (time code: 10:17:30)

20:7| to the witness to refresh his memory.

8 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Please proceed, Madam Prosecutor.
9 MS. D'ASCOLI: Thank you, Your Honours.
10| Q. Sir, do you remember giving & statement to the Specialist

11| Prosecutor's Office in

1z | AL Yes.

13| Q. You were, in fact, intervieved by a Prosecutor of the 3pecialist
14 [ Prosecutor's ortice, SPO for brevity, on (I correct? Do

15| you remember that?

16| A. I don't remember the dates.

17| &. However, I know that I was interviewed by a Prosecutor and I vas

Hearing 4 October 2021, transcript reference Page 21 Line 20 (time code: 10:21:02) to Page 21

Line 21 (time code 10:21:09)

21:17 Sir, you will soon see two transcripts appearing on your sScreen.
18| Please have a look at wvhether can you follow the Albanian one.
19 Mr. Witness, I'm going to read a portion of the questions and

20| answers during this interview that you had with the SPO on

21 — You can either follow the written text in Albanian on

22 | your screen or just listen to the translation in Albanian through

23 | your headphones.

24 M3. D'ASCOLI: Your Honours, I will start reading in line 13 of
25| the English, which corresponds to line 9 of the Albanian.

Hearing 4 October 2021, transcript reference Page 22 Line 4 (time code: 10:21:42), Page 22
Line 13 (time code 10:22:30), Page 22 Line 14 (time code 10:22:38), and Page 22 Line 16 (time

code 10:23:22)
22:2 *Okay. So. Did they tell yvou what this was all ebout?
3 And this is the Prosecutor asking you a guestion.
4 Your answer is:" No. They only said that the _ has
5| sowething toc ask ~- he has to ask you about something?
[ "Q. Did they wistreat you in any way a3 you walked up to this
7| next building.
8 "A. No, no.
g "Q. OKkay. And so you arrived at this building, and what

10| happensd to you.

11 "A. They put me inside. There were some stairs. I went on the
12 | second floor there, and I entered inside the room. There vwas a

13| person there, the so-called (D there. ind he said, I em

14

15 Q. Spell that. Can you spell that?

16

17 Hr. Witness, do you now remenber this portion of your evidence,

18| of your statement.
19} A. Yes, nowv that I see it, I remember it. HNaybe it vas because we
20| couldn't find an understanding in relation to the older one.
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24| Prosecutor, there was a misunderstanding in relation to cercain 10:24:02
25] issues. . I couldn't understand the guestions well and what is 10:24:02
o T i e S A e e e e e e = S
23:1 | written here i= true. I was taken to this _ This happened. 10:24:07
2{ Q. Az I said, we will get to those other corrections to your prior 10:24:13

3 | UNMIE statement that you made during the SPQ interview., Now I just 10:24:17

4| wanted to clarify this part. 10:24:22

5 S0 do you nov remember that once he were taken to this building 10:24:24

6| to this room, the — introduced himself as 10:24:30

7| &, There, I knew it was -- that this person vas 10:24:47

8| ind I heard his colleagues call him - I flew that this person 10:24:53

9| vas 10:25:03

10| Q. Okay. Since we are at this point, I'm going now to clarify that 10:25:08
11| part of your statement that you wanted to. Q022519
i2 MS. D'ASCOLI: Your Honours, I think it's better if we move into 10:25:17
13 | privace sesgsion. 10:25:20

Hearing 4 October 2021, transcript reference Page 27 Line 5 (time code: 10:33:46) and Page 27

Line 9 (time code 10:34:10)

2732 M5, D'ASCOLI: Thank you, Your Honours.
31Q. So, Mr. Vitneas, you said earlier - end this iz at page 23, line
4|8 of today's transeript - you said "I heard his colleagues call him
5
& Can you tell us when? Was that durling The bBeatlng that you just
7| described to usm sarlier?
8| A This happened at that very moment when they starced to beat me,
9| Toey would ask him, What =hall w¥e do, | ind he told them sh
10| £inish him,
11 This is vhat I can still remember, wvhat is still in my head.
121 Q. Okay. And ¥ou said the beatings ended up with you being caken
13 | avay. You mencioned a cow-shed?

1342
10:34:10
10:34:18
10:34:19
10:34:25
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Hearing 4 October 2021, transcript reference Page 31 Line 9 (time code: 11:22:09) and Page 31

Line 12 (time code 11:22:25)

I1:6)| Q. Er. Witness, I will go back to soment of the guestions that ve
7| vere discussing before the break.
a8 Sc you said emarlier that you heard others, the octher soldisrs,
9| calling the And this is at page 23, line 8, of
10| today's transcript.
11 Then before the bre in your SPO interview that I read o you,
12 you also said that the H introduced himself as
13 Do you remawbar him doing that?
14 k. Eaybe I 2aid ic, but while they were torturing me and they asked
15} him, What shall we do, Cal? And he sald, Finish him. And chis is

11:22:02
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Hearing 4 October 2021, transcript reference Page 36 Line 14 (time code: 11:37:59) to Page 36

Line 15 (time code: 11:38:14)

36:12 | Q. Can you tell us what these names and pssudonyms were.
13| 4. Yes. JAa far as I remember, thers w23 one with the pseudon
14 | Tabuti, Ilmi Vela, ifrim, someone else with the name Dardan.
15 - These were the pecple who tortured me and I remember them for
16 | their names.
17 There were other namea, Avni, Bujar, and others, but the people
18 | I mentioned earlier were the ones that tortured us.
19| Q. Okay. Do you remewbe=r how were these people dresasd? Unifocm
20| or civilian clothes, wvhatever you remember.
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53:4| killed. 12:25:35
5| Q. So let's now move to your release. 12:25:42
6 Can you tell us how you were released? How that happened. 12:25:46
7 12:25:58
8 12:26:12
9| Q. And, again, I will ask you details about names later on when we 12:26:22

10| are in private session. 12:26:31
11 So, for now, since we are in open session, please, remember, as 12:26:33
12 | you did, not to mention names. 12:26:38
13 12:26:40
14 12:26:46
15 12:26:57
16| A. As far as I remenber, and if I'm not mistaken, it vas ([} NGB 12:26:59
17 12:27:07
18 12:27:11
19 12:27:18
20| Q. Did you see other people outside, whether they were soldiers or 12:27:27
21| civilians outside of the barn when you were released? 12:27:42
22| A. There were some on guard duty. Some soldiers, sum further up, 12:27:50
23 | some further down. There were. 12:28:14
24| Q. Were you told why you were being released? 12:28:14
25| &. No. I asked this [} cen vou tell me why I was kept here 12:28:14
Hearing 4 October 2021, transcript reference Page 66 Line 23 (time code: 14:06:21)

66:18 | building that you called, as the upstairs part, and you told us you 14:05:48
19 | would take external stairs to go there. Do you remember that? 14:06:04
20| A. [Interpretation) Yes, Nadam Prosecutor. 14:06:04
21{ Q. Okay. Can you now describe to us the upstairs inside, this part 14:06:07
22} of the building vhere you were taken at the beginning for 14:06:15
23| interrogation by (N =rd, lecer on, for bestings, as you 14:06:21,
24| told us earlier. Can you describe this part inside? 14:06:37
25(A. As far a3 I cen remember, it was -- there was a corridor and 14:06:39 |

Hearing 4 October 2021, transcript reference Page 69 Line 6 (time code: 14:13:48) and Page 69
Line 19 (time code: 14:14:58)

69:

Hearing 4 October 2021, transcript reference Page 71 Line 17 (time code: 14:21:06)

71:14
15
16
17
18
19
20
21

lot. To me, at least, looks familiar.

Q. Sir, in fact, you have identified and marked the building where
you were kept in an interviev with the Specialist Prosecutor's Office
on (D o vou remember that?

A, [No interpretation] * .

MS. D'ASCOLI: Your Honours, I did not receive interpretation.

PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: HNe neicher. [Microphone not
activated] .

THE INTERPRETER: Interpreter's note: That the microphone was not
on and apologises for that.

PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Okay. And so I will ask Nadem
Prosecutor to repeat the question and repeat the -- and then the
witness can repeac the answer.

NS. D'ASCOLI: Of course, Your Honours.

Q. Sir, in fact, you have identified and marked the building where
you were kept in an interview with the Specialist Prosecutor's Oftice
on QS co vou remember that? This is the question that I
had asked which was not interpreted. Your answer, I mean.

A. Yes, I've -- I saw certain photographs, and things that looked
familiar to me, I did my best to mark them on those photographs.

It's down there.

Q. Sir, in fact, once again you have identified and markesd the
building where you were Kept with in the seme interview with the SPO
on

N3. D'ASCOLI: HMadam Court Officer I will ask agaein that a
second photo being brought up on the screens flex to this one. It is
a document I called up before, number 8 in the list of exhibits. The
ERN is 100801, to 100806RED1. And this time, I please need page S
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78:2 | examination.
3 Can you tell us what conssquences did you suffer as a result of
4 | what happened to you in Zllash where " you were decained?
5| A. 1 still have consegquences taoday. T was burnt on my arm, cCut on
E| my arm, on my . injuries in seven or aight places
7| in my 50 I have
B | problems today from what I suffered then. In addiction to the bruises
9| and everything chat we had at the time. So I have consequeaces to
10} thi= day.
11| Q. Did you seak medical attention after your releasa?

14:39:28
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Hearing 5 October 2021, transcript reference Page 6 Line 22 (time code: 09:42:34) to Page 6
Line 24 (time code 09:42:59), Page 7 Line 2 (time code 09:43:18) to Page 7 Line 19 (time code

09:45:35)

ﬁrlgi consecuences I have esven today?
20| Q. Yes, pleass.
YHEH The conzequences I have today are, first of all,
nl
23 |
24 |

25 THE INTERFRETER: Nicrophone for counsel, please.
- --+_ P = e e e R A = retale 2 o= e - B e
T:1| FS. PUES:

1d
|

200 Q. Thank you. That's violence helpful.
21 M3, FOEZ: Just oOne minute, please.
22 | Q. ¥You al=o, jusct in pessing, mow, this is a guestion I cthink we

23 | ahould go inco privace session with.

Hearing 5 October 2021, transcript reference Page 11 Line 10 (time code: 09:55:29) to Page 11
Line 11 (time code 09:55:34), Page 11 Line 18 (time code (9:56:48), and Page 11 Line 21 (time

code 09:56:52) to Page 11 Line 23 (time code 09:57:11)

11:6 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Thank you.
T Victims' Counsel please proceed.
B HS. PUES:
9| Q. Theank you, Hr. Wicness.
10 You mentioned a fever that the doctor linked to the -

11 _ Was that a fever that you suffered in Zllash during your
12 [ time of detention in Zllash?

13 | i. Yes, chat's where it all started., The temperature, the illness,
14 | Everything started from there.

15| Q. Thank you. This brings me immediately to another infection you
16 | mentioned vescerday, which is in the transcripc, page 78 again, in

17 | lines 12 to 13 for refersnce. You also mentioned that you had to
18 | have

18 Could you provide us with more details on that, please, ment?
ZO°| k. Yes, I'll try to explain.

21
22
23 coday. Ic
29| was a very bad infection that I had. And che doctor said, Ic's good
25 | that you came nov because it could have gone to your hrain.
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BL
15

11:24| wvas a very bad infection that I had. And the doctor said, It's good 08:57:18
25| that you came now because it could have gone to your brain. 0g9:57:27
T R | T S el T T o T i R T s o e i e S S S
12:1 ind, in the meancime, I also rixed (NGB 09:57:34
2] Q. Did those -- did this infection result in the loss of 09:57:51

= | 09:57:53

4 09:58:02

5 09:58:10

] 05:58:16

7 09:58:24

B8 09:58:29

9 089:58:35

10| Q. Thank you. You alsoc told us sbout visits to other doctors which 09:58:42

11| is lire 14 on page 78 of yesterday's transcript. Vhat was done in 09:58:50

12 | these procedure=s or vhat kind of treatments did tho=e doctors do; and 09:58:57

13 | wvas that linked to injuries you suffered in 21llash? 09:59:05

Hearing 5 October 2021, transcript reference Page 13 Line 12 (time code: 10:02:23), Page 13
Line 15 (time code: 10:02:57), Page 13 Line 16 (time code 10:03:06), Page 13 Line 17 (time code
10:03:18) to Page 13 Line 19 (time code 10:03:34), and Page 13 Line 23 (time code 10:03:57) to

Page 14 Line 5 (time code 10:04:39)

13:9| continue to this day? Could you-explain that, please. 10:01:58
10| A. I was in a lot of pain then, but even today I have peins. It 10:02:07
11l | depends on the weather., Sometimes I have pains. I have a lot of 10:02:16
12 | pains iIn _ That's the main pain I have today. 10:02:23
i3 My leg=s hurt, yes, but it's fot as bad. I try to make do. 10:02:32
14} Q. Because you alsc mentioned, specifically mentionsd, among othe: 10:02:40
15| things, your in lin= 6 of the transcript, pages 78, was there 10:G2:57
16| any specific that you have felc? 10:03:06
17 10:03:18
i8 10:03:30
19 10:03:34
20 Thers are things, unfortunately, that never heal. I have this 10:03:36
21| ... I have this a=s a memory from that time. 10:03:45
22| Q. I'm sorry that I have to follow up on this with one more 10:03:53
23 uestion, which is: 10:03:57
24 10:09:03
25 10:04:08

e i — = LT e e e

14:1 10:04:13

2 10:04:20
3 10:04:25
4 10:04:29
5 10:04:39
& PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: I think that we are now at a 10:04:44
7 | moment that we should go into private. This is identifying 10:09:47
8| information with regard to the witnass. 10:04:51

Hearing 5 October 2021, transcript reference Page 41 Line 13 (time code: 11:53:34)

41:91 Q. And did you do that alone or did you do that with somebody alse? 11:53:00
10| &. No. Together with another psr=on. It wasn't quite guard duty. 11:53:086
11 | Every scldier had to go out a bit further from the achcool near a tree 11:53:18
12| for an hour to monicor if there was movement. 5o when T was on thac 11:53:27%
13 | duty, I was together with this person 11:53:34
k4 S50 every soldisr had his Turn to go to that position to cbserve 11:53:%0
15 | potential enemy movement. 11:53:50

Hearing 5 October 2021, transcript reference Page 70 Line 10 (time code

70 Line 11 (time code: 14:45:45)

T0:7 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: You talked this morning -- no, it
8| was yesterday and the reference is is the realtime transcripc of 4
G| Cccobex, page 1%, linsza 6 till 21, that you wers bzaten by
10 You went into detail with -- alsoc into ocher
11| beacings. And my qusstion ©To you: Was _p:eunt at
12 | some of those beatings.
13| A&, Yeas, he was present and he was the onz that initially beat me.

: 14:45:44) and Page

19:94:53
14:44:57
14:45:44
14:45:44
34:45:45
14:45:45
14:45:45
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Hearing 5 October 2021, transcript reference Page 77 Line 11 (time code: 15:26:59) and
Page 77 Line 16 (time code: 15:27:34)

176 [Open sessicn] 15:26:33
7 THE COURT OFFICER: Your Honours, we're back in public session. 15:26:35
] - 15:26:43
9 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Thank you, Madam Court Officsr. 15:26:48
10 Mr. Witness, esarlier I asked you a quastion with regard to 15:26:48
11 SR - oc oresent during soms of the beatings aftar the 15:26:59
12 first beating. And my question to you -- my follow-up question to 15:27:05
13 you i=: Did he give orders to -- with regard to the way you wars 15:27:13
14 maltreaced? 15:27:23
15 h. Probably. EBecause ] was being beaten in his presence. And for 15:27:2%9
16 those people, h2 was the 15:27:34
17 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: But did you hear him giving 15:27:38
18 orders? 15:27:494
19 . I don't remember. I don't remember that ha gave a direct order 15:27:43
20 exacept for the first occasion that I described. 15:27:58

Hearing 13 October 2021, transcript reference Page 10 Line 25 (time code: 09:52:10)

10:21 | chac suggescion is & wrong suggestien from the Prosecucion. 09:51:56
2z That's the beginning with. 09:52:00
23 I'm not sure that in the light = and thi= is the second part 09:52:02
24 that I wvould like to stress = in the light of the earlier decision 09:52:06
25| cegarding _ I am not sure wvhether 09:52:10

11:1| there is any counsel st all for the vitness, so dps. 09:52:16
H PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Excuse me? 09:52:27
3 MR. VON BONE: 1T don't krovw hov to express this. HNaybe ve go 09:52 :28
4| ineo private session then. JIt'as a liccle bic easier to sxpreas 09:52:32

Hearing 13 October 2021, transcript reference Page 55 Line 9 (time code: 13:14:49)

§5:5 HR. VON PONE: Thet is reference nwiber 061016-TR-ET, Part 1. 13:14:20
6] And in thec Part 1, I would like to &3k your actcention, Mr. Withness, 13:14:20
7| for something thar you araced in thac statemenc. ind I'm st line 18, 13:14:22
&) vhere, at the very and, two psopls game out to che yard and chey said 13:14:40
9 13:14:43
10 THE COURT OFFICER: <Counsel clarify the page nusbec. 13:14:53
11 HR. VON HONE: I am sorry thac. VWas a miacake, Your Honour. 13:14:56
12 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Tell me Defence counsel -- 13:14:59
13 NR. YON BONE: I just mentioned the name of the witnesz 3o I ask 13:15:03

Hearing 14 October 2021, transcript reference Page 7 Line 1 (time code: 09:48:49) to Page 7
Line 2 (time code: 09:48:58)

6:23 | Q. Two wvery brief questions £rom my Side. 09:48:35
24 The firac guescion: Is it correct - this 12 jusc a follow-up 09:48:37
25| question To your answers yesterday Or To che questions yesterday. Is 09:48: 42

71| 15 correct cher (I 09:48: 148
z _—— B0LTY. 09:48:58
3 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: VWe are in public. 09:49:01
L] HS. PUES: [Overlspping speaksca] ... sorry. 09:49:04
5 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Shall we go into private. 09:49:07
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Hearing 2 November 2021, transcript reference Page 15 Line 5 (time code: 10:14:26), Page 15
Line 6 (time code: 10:14:47), Page 15 Line 9 (time code: 10:15:06), Page 15 Line 10 (time code:
10:15:14), Page 15 Line 14 (time code: 10:15:54), Page 15 Line 15 (time code: 10:16:02), Page 15
Line 22 (time code: 10:17:16), Page 15 Line 23 (time code: 10:17:22)

15:1| But -- s0 you now are telling us that military police wore camouflage 10:14:05
2| uniforms, while normal scldiers wore black uniforms., That's your 10:14:11
3| recollection today? 10:14:24
4| A, Yas, yes. 10:14:25
5] Q. Okay. Now, you told us that your unit was part of _ 10:14:26
6| where did (] -2v= ics headquarters? 10:14:47
7| A. In Zllash. 10:14:56
B| Q. Was cheres any particular building in Zllash that hosted the 10:15:01
8 | headguarters of 10:15:0¢6

10| a. They were basad at a ¥ 10:15:14
11] Q. And as part -- during your service in your unit, did you ever go 10:15:28 |
12| to Zllash? 10:15:40 |
13} &. Yes, I did, once or twice. Approximately. 10:15:46
14| Q. In addition o (] vw2s chere any other unit which was 10:15:54
15| pased in (- 10:16:02
1g| A. There was & unit, another unit called Skifterat. 10:16:10
17] Q. Was the unit known also by —-- this Skifterat umit you told us 10:16:25
18 | about, was it known by any other name? 10:16:46
ig| A. At cthe time, we knew them by this name. 10:16:46
20| Q. Who was the commander of the Skifterat unit, Mr. Witness? 10:16:48
21| &. The commander was Cali. 10:16:59
221 Q. Now, vou told th= Pans=l that _ had its headquarters im 10:17:16
23 | Where were the headgquarters or the base of the 10:17:22
24| Skifterat unit in Zllash? 10317:32
25| h. I don't know exactly. I know that it was somewhezre close to the 10:17:39

Hearing 2 November 2021, transcript reference Page 17 Line 16 (time code: 10:20:40), Page 17
Line 18 (time code: 10:20:56), Page 17 Line 21 (time code: 10:21:20)

17:12 Mr. Witmess. Okay, very well. Thank you. 10:20:24
13 Thank you, Madam Court Usher. 10:20:28
14 MR. DE MINICIS: 10:20:33
15| Q. So, Mr. Witness, sorry for the interruption. If you were at the 10:20:33
15 headquarters at (D 2c vou had to walk to the 10:20:40
17| Skifterat base, woald you be taking an uphill or dowrhill route from 10:20:48
12 | (- 10:20:56
19| A. I only went there once, so I don't know. 10:21:03
20| Q. So do you recall if in Zllash the Skiftezat base was on a moIe 10:21:11
21| elevated or less elevated spot than _: if you recall that. 10:21:20
22| A. I can't remember at this moment. 10:21:37
23| Q. Okay, no problem. Now, we'll follow up on two things you said 10:21:40
24| marlier. 10:21:48

Hearing 2 November 2021, transcript reference Page 29 Line 19 (time code: 11:31:37) to Page
29 Line 21 (time code: 11:31:51)

2%:16 | proposed schedule is fine, 11:31:25
17 There's one remark that I would like to make on behalf of my 11:31:27
18 | client, which is that obviously the person who is going to be heard 11:31:30
19| in December, later, was initially planned esarlier, 11:31:37
20 11:31:45
21 I assume that 11:31:51
22 | the protective measures taksn by the Court, they ares obviously taken 11:32:01
23| in order to prevent anything going out, so to speak. But that is the 11:32:08

24| only thing. That is the only remark we have about it. So we would 11:32:13
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Hearing 2 November 2021, transcript reference Page 30 Line 24 (time code: 11:34:57) and

Page 31 Line 5(time code: 11:35:32)

30:20| Q. Mr. Witness, I just have a few follow-up questions and then I
21l | will be done with my guestioning.
22 The first one is: Do you know at the time of the events we were
23 | discussing earlier before the break, who was at the time -- did you
24 | know &t the time a person named
25| A. Yes,

31:1]| Q. What role did he -- was he a member of the KLA?
2| A. Yes.
3| Q. What role did he have within the KLA?
4| A. I don't know sxactly what his role was, but I think he was
5 That's how I cue -- that's how I knew
€| him.
T|Q.
8 MR. DE MINICIS: Your Honour, could we please move into private
% | session.

11:34:28
11:38:32
11:34:34
11:3%:57
11:3%:57
2 B e S b

11:34:5%
11:35:07
11:35:10
11:35:22
11:35:33
11:35:40
11:35:40
11:35:49
11335251

Hearing 2 November 2021, transcript reference Page 37 Line 20 (time code: 11:52:55)

37:11| Q. And have you evez met him in person during the war?
18| A. Yes.
18| Q. And when was that?
20
21| 0. And when would that be, actually, when you would greet each
22 | other? Did you sver any particular -- did -- wair. Did you have any

23 | pazticular cask chac you wexe doing at that momsnt or ...

11:52:40
11:52:48
11:532:50 |
11:52:55 |
11:53:03 |
11:53:10 |
11:53:21 |

Hearing 2 November 2021, transcript reference Page 38 Line 7 (time code: 11:54:13) to Page

38 Line 8 (time code 11:54:17)

38:4 | A. Yes.
£ Q. And did he say Salih Mustafa or did he call him Cali?
6| A. It was Cali.
B
9| Aa. No.
10| Q. Did you ewver have any personal contact oOr was it just greeting
11 | and nothing mores than that?

11:53:58
1155350
11:54:10
1X:54:13
11:54:17
11:54:23
11:54:26
11:54:33

Hearing 2 November 2021, transcript reference Page 38 Line 16 (time code: 11:55:05), Page 38
Line 22 (time code: 11:55:45) to Page 38 Line 23 (time code 11:55:56), Page 39 Line 1 (time

code 11:56:15), and Page 39 Line 3 (time code 11:56:33)

38:13) Q. I underscand. You spoke about the Skifterac. What is
14| Skifrerat: can you tell me?

15} A. At che time we knew that there was a unit by the name of

te| Skifcerar. We learned this fron (NS

17| Q. And did you have any perscnal contact with any person who was
18| fram Skifrverac?

is| a. No. RAs far as I remember, no. Except Commandsar Cali.

20| Q. And that is when you would greet him, I underscand?

21| A. Yes.

" Qkay. Did any member of the Skifterat ever visit _

Q
24| A. As far as 1 remember, no.
Q. Was there any particular person who would have contact from

i1 - with Skifcerac?

2| A. As far as I know, no. But I don't Imow.

31Q. Did Skkifrerat hava any authority ovar -‘?
4| A Hao.

11:54:45
11:54:53
11:54:39
11:55:05
11:55:16
11:55:29
11:55:30
11:55:40
11:55:44
11:55:45
11:55:58
11:56:03
11:56:08
- ————
11:56:15
11:56:26
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11:56:41
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Hearing 2 November 2021, transcript reference Page 39 Line 8 (time code 11:57:05), Page 39

Line 9 (time code 11:57:15), and Page 39 Line 12 (time code 11:57:27)

39:6| the military police?
7| A. I don't lkmow that.
8| Q. Mr. Witness, you said that the -as having
8 | headquarters at _is that correct?
10| A, Yas.
11| €. Who were the commanders?
12| A. At the time I went there, the commander was — if I'm
13| not miataken,
14| Q. And for what did you go there?
15 PRESIDING JUDGE VELDI-FOGLIA: Defence counsal.
16 MR. VON BONE: Yes.

11:56:52
11:57:00
11:57:0%5
11:57:15
11:57:20
11:57:21
11:57:27
11:57:36
11:87:3%9
11:57:45
11:57:47

Hearing 2 November 2021, transcript reference Page 40 Line22 (time code 11:59:17)

40:16 [Cpen session]
17 THE CCOURI OFFICER: Your Honours, we're back in public session.
18§ .
19 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Thank you.
20 MR. VON BONE: !
21| Q. The commander in the headquarters you referred to him -- to him.

22 | pid the commanders of _ have authority over your unit?

23| A. Yes.

24| Q. And what would you notice about that in your daily routine when
25 | you were performing your tasks?

11:59:04
11:59:08
11:59:08
11:59:08
11:5%:09
11:59:13
11:5%:17
11:59:30
11:59:30
11:59:3%

41:1 MR. DE MINICIS: Your Honours, I'm sorry. I'm not sure I

11:59:44

Hearing 2 November 2021, transcript reference Page 42 Line 22 (time code: 12:02:49)

42:18 | A. Yes.
19} Q. And could you tell us maybe how would you notice that?
20| A. I don't have an anpswer to that. I don't know.
21| Q. I understand. Was it initially e=xplained to you that the
22 _ had authority over your unit? When you were enrclled,
23| for example.
24| A. Yes.
25| Q. And did the brigade command visit your unit? The brigades

12:02:17
12:02:18
12:02:41
12:02:44
12:02:49
12:03:03
12:03:07
12:03:09

Hearing 2 November 2021, transcript reference Page 56 Line 5 (time code: 12:35:26)

£6:2 MR. DE MINICIS: Asked --
3 PRESIDING JUDGE VELDI-FOGLIA: You already asked that.
4 MR. VON 30ONE:
5| Q. Did thac black jeep return to [ 2fcervards:?
6] A Ho.
T|Q. Did you ever see that black jeep again?
8| A. VNo.

12:35:23
12:35:2%
12:35:25
12:35:286
12:35:33
12:35:37
12:35:4%

Hearing 2 November 2021, transcript reference Page 63 Line 4 (time code: 14:19:42)

§3:1 | the gquastions that were l=ft,
2 MR. VON BONME:
3| Q. Yes, Mr. Witneas. We left more or less at che location of
4 ~= excuse me, Of your unit.
.1 MR. VON BOME: We are in open session.

14:19:17
14:19:22
14:158:25
14:19:42
14:1%:48
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Hearing 2 November 2021, transcript reference Page 64 Line 4 (time code: 14:21:52) and Page
64 Line 10 (time code: 14:22:28)

64:1 | police located at your unic. That's what you said. How, these
2 | p=ople under which sector or section of the milicary police would
3| they fall; do you know?
4| A. They were at -, wher= I was.
5 PRESIDING JUDGE VELDI-FOGLIA: We are in open session 30 it's
& | better that you doa't mention cthat.
7 HR. VON BONE: Yes.
8| Q. Who was cthe head of the military police office that was
% | stacicned at your unitc?
10| R. I think

14:21:35
14:21:40
14:21:46
Y4:21:52
14:22:02
14:22:08
14:22:10
14:22:13
14:22:23
14:22:28

Hearing 3 November 2021, transcript reference Page 6 Line 9 (time code: 09:41:59) to Page 6
Line 23 (time code 09:43:18)

oo~ ohon

10
11
1z
13
14
15
18
17
i8
13
20

4
1

22
23
24
25

know.

PRESIDING JUDGE WVELDT-FOGLIA: Thank vou for vour answer. It

remained unclear for us because if we talk about Zllash, vhat i=s
that, and the -- yes, okay, thank you.

PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Okay. Thank you.
I sawv the S5PO standing.

09:41: 43
D9:41:43
09:41:46
09:41:55
05:41:59
09:42:38
09:42:38
09:42:38
09:42:38
09:42:38
09:42:39
05:42:39
09:42:39
09:42:45
09:42:53
09;:42;55
09:43:02
09:43:10
09:43:18
09:43:22

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 13 Line 12 (time code: 09:54:53), Page
13 Line 13 (time code: 09:55:05), Page 13 Line 15 (time code: 09:55:28), Page 13 Line 17 (time
code: 09:55:37) to Page 13 Line 19 (time code: 09:55:59)

13:10
11
12
13
14
15
lé
17
18
1%
20
21
22

duties was aven greater, so I wanted to join the KLA at the time.

Q. Whers did you go to join the KLA?

A. Initially I want to which is _
And I reported there for ths first

time sometime in February 1999 at around 4.00 in th: moIning.

Q. Why did you go to -- particularly to that place, to

not to any other place to join the KLA?

and

MR. MICHALCZUX: Your Honours, we will probably need tc redact
that information becauss it could lzad to the revealing of the
identity of this witneass.

09:54:35
09:549:45
0%:54:53
08:55:05
09:55:16€
08:55:28
0G:55:34
09:55:37
09:55:53
D%:55:88
09:56:07
09:56:11
09:56:15

BL
15

09:43:23

IC
:10:00



KSC-BC-2020-05/F00519/27 of 47

22/08/2023

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 14 Line 7 (time code: 09:57:05), Page 14
Line 8 (time code: 09:57:14), Page 14 Line 9 (time code: 09:57:15), Page 14 Line 18 (time code:

09:58:09), Page 14 Line 21 (time code: 09:58:23), Page 14 Line 25 (time code: 09:59:08), Page 15
Line 5 (time code: 09:59:27), and Page 15 Line 13 (time code: 10:00:15)

14

1
11
12
i3
14
135
16
17
18
15
20
21
22
23
24
25

O w2 et

that will not prompt you to reveal such sensitive information.

A. All right.

Q. What was in that place, -, when you got there, as you said
e

A. As far as I know, it's — There there was a
base of the Kosovo Liberation Army and that's why I went to report at
4.00 a.m.

Of course, first I was stopped by the guards and then they
called the person in charge of that point and then I met that person.
Q. Who was that person in charge whom you met?

A. Yes, yes.
Q. [Previous translation continues] ... who was that person whom
you met?

A. That persen was (] - 1:is is how they called him.
Q. Do you know his name and surname?

L. No.

Q. And what did you tell [l when you met with him?

A. I told him why I was there, why I had gone there voluntcarily,
and he informed me that the conditions there wers not quite good for
me to join because the situation was tense and he said that, It's

better for you To go somewhere Itc's

09:56:51
09:56:58
09:57:05
09:57:14
09:57:15
09:57:438
09:57:48
09:57:48
09:57:43
09:57:51
09:58:01
0G9:58:03
09:58:06
0%9:58:09
09:58:18
0%:58:20
0%9:58:23
09:58:32
09:58:39
09:58:50
09:5%:08

15:

O h b Wk

[~
BW N O

batter for you to go to Zllash and report thare.

Q. What was Daja in charge of?

A. They teld me he was in charge of that point, a sort of a
commander .

C. Could you tell us a few words about that place, -
said it was KLA place. Do I understand that correctly?

A. It was a place where the KLA was stationed, where the soldiers
of the Kosovo Liberation Army were statiocned. It was a base of
theirs, and they were in a state of alert and the area was surrounded
by fortificatioms.

You

Q. You mean KLA fortifications? That's what you mean?
A, Yes.

Q. Were there soldiers there in that place, -?

A. Yes.

09:59:09
09:59:09
09:59:16
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05:59:27
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Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 15 Line 22 (time code: 10:01:16), Page
15 Line 24 (time code: 10:01:20) to Page 16 Line 1 (time code: 10:01:35), Page 16 Line 4 (time
code: 10:01:47), and Page 16 Line 7 (time code: 10:02:04) to Page 16 Line 8 (time code:
10:02:07), Page 16 Line 11 (time code: 10:02:16), Page 16 Line 16 (time code 10:02:39), Page 16
Line 17 (time code: 10:02:46), Page 16 Line 22 (time code: 10:03:24), Page 16 Line 23 (time

code: 10:03:24)
15:19| Q. Were those soldiers armed?
20| A. Yes.
21| Q. From what you know © , at that time were there other places in
22 | kosovo, like [l). where vou could go and attempt to join the
23 | Kosovo Libzsration RArmy?
2& A. From what I knew, there were various places.
that

IIllll-IIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIlllllllllllllllllIIIIIIIIIlllIIIIIIIIIIIIIII.IIIIIIII*
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I found out that there was one there as well.

MR. MICHALCZUX: Your Honours, also it would be good maybe to
remove this reference to ' " that Mr. Witness
mentioned.

PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Yes. Noted that.

MR. MICHALCZIUK:
Q. This will alsc be redacted.

So as I understand it, [ suggested to you to go te Zllash to
join the Kosovo Liberation Army:; is that corract?

A, Yes. To do military training there.
Q. Did you do as Daja suggested?
h. Yes.

Q. From that place, -, did you go first back to your place
whers you lived or directly to suggested?

PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Mr. Witness, please don't mention
anything about which place that is. Are you in open session.

MR. MICEALCZUX:
Q. So my Question was again: From that place, after you had
received that advice from - to go to Zllash, did you go directly
from ([ to zilash or did you go back home?
A, I went back home and after preparations, after I got things that
I needed, I think it was four or five days later, or a weak later,
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0:02:07
10:02:07
10:02:07
10:02:16
10:02:23
10:02:26
10:02:31
10:02:36
10:02:3%9
10:02:46
10:02:52
10:02:54
10:03:07
10:03:07
10:03:24
10:03:24
10:03:26
19:03:37

PUBL
15

IC
:10:00



KSC-BC-2020-05/F00519/29 of 47 PUBLIC
22/08/2023 15:10:00

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 17 Line 6 (time code: 10:04:18) to Page
17 Line 7 (time code: 10:04:33), Page 17 Line 10 (time code: 10:04:45), Page 17 Line 15 (time
code: 10:05:18), Page 17 Line 18 (time code: 10:05:30) to Page 17 Line 19 (time code: 10:05:37),
Page 17 Line 21 (time code: 10:05:45), Page 17 Line 22 (time code: 10:05:55), Page 17 Line 24
(time code: 10:06:07), Page 18 Line 3 (time code: 10:06:30), and Page 18 Line 7 (time code:
10:06:58)

17:3| A. Everything was all right there. I met a person who told me 10:03:54
4| where I should go. B&nd then I began with military training. 10:04:00
5| Q. Who was that person who told you where you should go? 10:04:11
6| A. The person was from that place, and ([ GGG | (0:0:::8
T 10:04:33
8] Q. Do you know his name perhaps? 10:04:34
S| A. No, but I do know him. If I see him on a photograph. 10:04:38

10| Q. Where did that person, (NGB c2x= vou? 10:04:45
11} a. That person initially took me te an oda, to a traditional 10:04:52
12| guest-room where everybody had gathered. 10:05:02
13| Q. 2And whom do you meet in that oda? 10:05:05
14| A. At the beginning, I didn't know any of them, but after the 10:05:10
15| introduction I know that and some others 10:05:18
16| were there. 10:05:25
17| Q. Is my understanding correct that on that first day when you 10:05:27
18 | reached Zllash you want to that oda and you met * and - 10:05:30
- 10:05:37

20| A. As far as I remember, that's how it was. 10:05:40

21| Q. Let's start from How do you mean it was his name? 10:05:45
22| A. told me that he was the person in charge 10:05:55
23| of that position, of that point. 10:06:04
24| Q. Dia also tell you that, This is ([ ||| o: 10:06:07
25| didn't he? 10:06:14
18:11| A. Yes. Because I asked, Who is the person in charge of this 10:06:19
2| point? And he told me this person's name and last name. 10:06:24
3| Q. Did you talk to on that day? 10:06:30
4| A. We only grested each other. And I sat in the oda and listened 10:06:37
5| to the conversations they had. They were talking about issues 10:06:54
6| related to the war and preparations. 10:06:56
7| Q. Did you tell during that encounter with _ the reason 10:06:58
8 | why you came to Zllash? 10:07:02
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Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 18 Line 16 (time code: 10:07:49), Page
18 Line 17 (time code: 10:07:55), Page 18 Line 19 (time code: 10:08:13), Page 18 Line 24 (time
code: 10:08:54), Page 19 Line 2 (time code: 10:09:13), Page 19 Line 6 (time code: 10:09:44) to

Page 19 Line 7 (time code: 10:09:49)

168:14| 4. Yes. He asked me where I was from, whose son I was, how many 10:07:33
15| family members I had, Things like that. 10:07:43
16{ ¢. When the ([ coia YCMW was in charge, how 10:07:49
17| did vou understand? WUhat was in charge of? 10:07:55
18| A. In charge of the location vhere I went to, 10:08:07
19| ¢.  when you wet (. 2ov ves he dressed? 10:08:13
20| A. I don't remember now whether he was weéaring just one part of the 10:08:23
21| uniform or not. I don't remember. I think he had the pants. They 10:08:30
22 | were part of the uniform. And in the upper part of hi=z body he had a 10:08:39
£3 | shirt or something. But most of the people in that srea, including 10:08: 45
24| I -:- vcocing civilian clothes. The persons in the oda. 10:08:54
25| Some were partially wearing uniforms; only the trousers or only the 10:08:01

19:1 | upper parc. 10:09:13
z|o. pid ¥r. (I rove anv warkings on his outfit? Or 10:09:13
3 | erblems? 10:09:26
4| X Yes. He had his own uniform. Of course, later on, I also 10:09:26
5| noticed the emblewm, The emblem of the Kosovo Liberation Army. 10:09:38
010, The second person vyou mentioned by the name wvas 10:09:44
7 10:09:49
8| and the others. Did I ¢get that correctly? 10:09: 54
- Carrect. 10:09:59

10| @, You said thet in that ode there were some discussions about the 10:10:02
11| var, as you put it. Do you remember anything in particular from that 10:10:10
12 | meeting? 10:10:14

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 22 Line 8 (time code: 10:16:53), Page 22
Line 9 (time code: 10:17:04), Page 22 Line 12 (time code: 10:17:36), Page 22 Line 21 (time code:

10:18:11)

22:6| don't know the names their nicknames or nom d= guerre that they were
7| using?

8|A. For physical exercise and for A%-47 (I v:s in charge.

S| His name of war was .

101 Q. Do you know the names or nicknames of other trainers?

11| A. Yes. For long-barrelled weapons A¥-45 and for cthe Yugoslav make

12| Ten * so-called Ten ~ weapon was ([ D -

13 THE INIERPRETER: The interpreter did nmot get the name could the
14 | witness be askad to repeat it.

15 MR. MICHALCZUK:

16| Q. Could you repeat the name of the person, or * it sesms that the
17 | interpreter didn't catch it and we have to have a clear record on

18| chat?

19| A. From the first one?

20| Q. No, no. From the second perscn.

21| A. ©Of course, I understand. ([N -
22 | was called. He taught us how to use long-range weapons, antitank
23 | weapons, whatever they are called. You know, this weapon that is
24 | quite heavy and stands on two legs. 1 can't remember its name at
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23:1 0. Okay, thank you. I think we have the picture. 10:19:01
2 Was there any other person apart from — 10:1%:09
3 10:1%:13
4| A. There were thres, and the third one was Commander Bihi. This is 10:19:16
5| what he was called. I can't remember his name, but I know him. He 10:19:30
6| is a member of the police and now I think he is retired. He taught 10:19:37
7| us how to use AK-48 and the Yugoslav-make weapon called, Ten with a 10:19:46
8| cartridge from the lower part. It's called M-10 or scmecthing like 10:20:00
9| that. 5o he would teach us how to use these two weapons. The 48, 10:20:08
10 | which is a sort of a sniper, and the M-10 weapon. He also would 10:20:15
11| explain Tto us the various types of hand-grenades. 10:20:23

121 Q. Where did the -- sorry. Please continue [Microphone not 10:20:30
13 activated], Mr. Witness. 10:20:35
14| a. as I mentionad carlicr, (D 10:20:37
15| (. :ocvical exercise on the ground and AX-47. He was -- as he 10:20:44
16| cold us himself expert in karate. He a2 black belt. 10:21:18
17| Q. Where? 1In which place in Zllash did that training that you have 10:21:18
18| just described take place? 10:21:18
19| A. The exexcise in Zllash were carried out im the vicinity of those 10:21:18
20| four or five housss, which served as their he=adquazrters. 10:21:25
21| Q. Are we talking about those houses in the interior of one of them 10:21:48
22 | you spent that time in oda with and the 10:21:48
23| others? 10:21:48
24| A. Yes, in the wvicinicy of that house. Therea were four or five or 10:21:48
25| =ix houses in total, and in one of them we would have cur theory 10:22:13

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 24 Line 23 (time code: 10:24:34)

24:17| in uniforms, military hat, KLA insignia, weapons, armed. 10:23:49
18| Q. hpart from the group in which you were being trained, were there 10:23:58
19} any other groups of trainees similar to yours which were undergoing 10:24:04
20| similar KLA craining? 10:24:15
21| A. Yes. I noticed another group which was before us, which was 10:24:16
22 | about to complete the training when we 3tarted, and thers was als=o a 10:249:26
23| group from [ Tt group had begun the military training 10:24:34
24| with us but thay would hold that training in a diffsrent area. Not 10:24:45
25 | togather with ply group by som=times we would mest on tha ground. 10:24:48

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 25 Line 14 (time code: 10:26:2) and
Page 25 Line 20 (time code: 10:27:09) to Page 25 Line 21 (time code 10:27:13)

25:11 | sl=zezping on the bed on the top, the third cne. lo:26:14
12 We had a schedule, a daily schedule, about theory classes, 10:26:14
13| practice, exercises, meals. 10:26:21
14| Q. At some peint you mencicned ([ no vwas presenc in thac 10:26:27
15| oda, as vou told the Court befozre. What was his position? How did 10:26:37
16| you understand his position there in Zllash? 10:26:44
17| A. The way how I understocd it was that this person had an 10:26:53
18 | important role, so I based this impression of mine based on what T 10:26:57
14| had read in the newspapers and I knew that he was a member of the 10:27:03
20 10:27:09
21 s0 I'm not sure 10:27:13
22 | whether he belonged to one or the second but at the moment when he 10:27:23
23 | mentioned his naming I mean, I made the connections in my mind and I 10:27:26
249 | was © read abcut this psrson. 10:27:30
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Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 26 Line 8 (time code: 10:28:12), Page 26
Line 11 (time code: 10:28:31), Page 26 Line 15 (time code: 10:28:56), Page 26 Line 20 (time
code: 10:29:31), Page 26 Line 21 (time code: 10:29:38), Page 26 Line 22 (time code: 10:29:43),

and Page 26 Line 24 (time code: 10:29:54)

26:5 | people's Kosovo Movement and the other is the National Movement for
6| the Liberation of Kosovo.

7] Q. I understand. My guestion was more in relation to the position
g|of (I i:hin the Kosovo Liberation Army. And my guestion
S| is in this regard: Do you know what his position was in the

10| Kosovo Liberation Army?

11| A. 1In that point of time he was as important as ([ IEIEGB. 2
12| l=ast that was my impression. Hz was a kind of a commander from what
13| I understood, 82w wWas a commander thers.

14| Q. Do you know the relationship, the army relationship, between

15 who was of a higher position. You said
16| that your understanding was that *~ can you elaborate a little bit
17| more that it was the case?

18| A. I got to undarstand that from other persons, persons that I was
19| sharing the time with. So from my information, from what I knew, so
20 as the commander of that place, of that point, and then

21 becames the mosc important person after he joined the

22 | place. BAnd the last one was E

23| Q. What was the positiomn of thexre of the KLA in Zllash?
24| A. 50 he came later. I joined later. So he joined after I had

25| this physical exercise. He was the last one. And he had thes same
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Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 27 Line 6 (time code: 10:30:46), Page 27

Line 12 (time code: 10:31:14) to Page 27 Line 15 (time code: 10:31:29)

27:2 | waa responsible for the soldisrs and he was responsible for the

3 | physical exercise, for preparation of the soldiers for the different

4 | attacks and tactics.

54 Q. Do you know what military unit within the Kosovo Liberation Army
6| aic N :-1:r; :o?

7| a. In a unit. So that was the unit of that point, of that place.

8| I mean, it wa= there where everyons beslonged to ~ . So each of them

S| was a supervisor to the rest of the group thers diffesrent periods of

10| time. So this is how you understood that.

11 #26s not that I under * who were not there it at the same time

12| I tried to explain this a little bit earlier when only
waa there without

were there there thiee different perigds of time.

1% PRESIDING JUDGE VELDI-FOGLIA: Mr. Witness, you could you slow
17| down your pace a little bit because I think that you are accelerating
18| a little bit maybe too much at a certain moment. Okay?

19 THE WITNESS: [Interpretation] Thank you very much, Your Honour.
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Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 30 Line 10 (time code: 10:37:10)

30:5| A. Yes.

Q. During that incidsnt, did you havs any =ncounter with any of the
commanders whom you mentioned before in your statement today?

A. The day that I went ther= I was there for one day and this that
I was explaining to you happened in the morning the next day.

10 as tharz as well. Whan he noticed that there was an

11| attack from the helicopter by the Scsrbian forces, he gave me a bag

12 | which was a closed bag, and he told me that, You have to Kkeep this.
13 | This does not have to fall in the hands of the enemy by any chance.

LT I
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Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 48 Line 10 (time code: 11:45:09) and

Page 48 Line 11 (time code: 11:45:27)

48:8 | had taken the weapon from him, did not return to him, and when then
9| wanted to join, they refussed to have him as a member. I also
10 | remember that the oldsr one said something like, If - who are
11| soldiers of the XKLA in (|| | b . <o :bouc this, they would
12 | taken care of this.

13 This is what I remember.

14 But he said that he did not tell them about his sons.

15| Q. You said a few minuting that the place where you were taken to
1& | be interrogated was not far away from the barm; is that coxrect?

17 | A. ¥Yes. HNot far; that's correct.

11:44:59
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Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 49 Line 2 (time code: 11:47:06)

48:24 | balisve that they were being mistresaced?
25| A. I paid attention to be able to hear whecther they were being

11:46:36
11:46:45

49:1 | braten, but I couldn‘t hear any sound. Except when they brought the 11:46:52
2| pezson, , there, 11:47:08

3 MR, MICHALCZUK: Your Honours, could we go into private session 11:47:086

4| vary briefly. 11:47:09%

5 FRESIDING JUDGE VELDT-FOGLER: Madam Courc O0fficer, could you 11:47:10

6| bring us into private ssssion. 11:47:12

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 54 Line 8 (time code:11:58:27)

54:5] Q- So, Mr. Witnpess, at some point in the privace session you sald 11:58:14 |
5] that at some point a person was brought to the barn in which you wers 11:58:17

7| kept yourself with those two other persons. And you said, desacribing 11:58:22

& | him, — You also said chac he was black from 11:58:27

9| the beatings. Everycthing on his face, his eyes, nose, sverything was 11:53:34

10 | black. And he was swollan but he could scand on his fest and he 11:58:41
11| could speaik a bit. He, however, could not open his eyes. EHe could 11:58:47 |
12| just open chem slightly. As I said, they were all black.™ 11:58:51!

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 56 Line 10 (time code: 12:03:38), Page
56 Line 11 (time code: 12:03:45), Page 56 Line 12 (time code: 12:03:49) to Page 56 Line 13
(time code: 12:03:53), and Page 56 Line 15 (time code: 12:04:07) to Page 56 Line 16 (time code:

12:04:14)

56:7| bur I could sese from the cracks. So there was a certain level of
8| light whare you could ses what people wers doing and where you could
9| figure out how many pecple wexre there. Lik= I =aid, it was more than
five persons becausz hes with wall-built.
1l | And probably cthey wers afraid of him alcthough

14| And he was afraid. Bacawse, like I said, he was well-builc, and I

16
¢ iy MR, MICHALCIUK: Your Honours, could we gove back inco closed
18 | sesaion for a very brief moment.

is PRESIDING JUDGE VELDI-FOGLIA: Madam Court Officer could you
20| bring us into.
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Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 58 Line 14 (time code: 12:07:03)

58:11 Mr. Prosacutor, you may proceed.
12 MR. MICHALCIUX: Thank you.
13| Q. You told us before we went into private sessjon cthat several
14 | people were beating that victim, that person, How

15| wers those persons dressed?
1€ | A. Some of them were partially wearing a uniform, and most of thenm
17| ware waaring civilian clothing, black clothing, without any insignia.
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(time code: 12:10:19), Page 59 Line 23 (time code: 12:10:26), and Page 59 Line 24 (time code:

12:10:31) to Page 59 Line 25 (time code: 12:10:40)

59:8| thought in advance. By the way in how I got it was that we were at

9| risk because we could, as well, be there the same shoes that this
person was. Whareas when it comes as to why they brought the person
there, 30 they would say that

16 So this what I heard. That is what they said.

17| Q. Was that victim a Serb collaborator?

13| A. I do not know. I don't know that he was a collaborator.

19 However, I can give an opinion of mine about this matter. Later
20| on -- so a person that I saw was the same in terms of appearance and
21| height, so I found out that he was some

22 30 I tried to see on whether therz was any criminal

23 | history or criminal thing of this person. This was a
249 | person. He was about
25 S5c he was very fit and this person was the one that was

PU
22/08/2023
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60:1| mostly beating there person. 5o —-- and I would identify that by the
2| height of this person.

12:10:50
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Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 62 Line 10 (time code: 12:15:53), Page

62 Line 12 (time code: 12:16:11), Page 62 Line 13 (time code: 12:16:16), to Page 62 Line 19

(time code: 12:17:11)

T| A- Of course. 5o we didn't have weapons there. We were afraid and

8| we didn't know the reason as to why we were being kept thers, So all
9| the other reasons that they mencioned weres illogical Tto us.

10| Q. You =maid that that badly mistreaced victim had

1l | Did you or thosa two other persons kept with you in that barn also

13| A. No, never., This was not the caze for us.

Also, they wers armed. And when we had to go To the toilet -
2l | and I'm talking about myself because we were not sent to the toilet
22 | all cogether, we wers sant ones by one - =g in my case I had a person

IC
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Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 63 Line 3 (time code: 12:18:01) to Page
63 Line 7 (time code: 12:18:28), Page 63 Line 16 (time code: 12:19:11) to Page 63 Line 17 (time
code: 12:19:16)

63:1| had you to tell them that I have to go to the toilet. This person 12:17:48
2| would accompany us. We would walk for 15 or 20 metres and like I 12:17:54
3| said the toilet was separate from the building. I 12:18:01
4 12:18:08
5 12:18:14
6 12:318:21
7 So that is something that I knew later on, of course. 12:18:28
8| Q. And that person who was escorting you to that toilet outside, 12:18:31
9| how was he dressed; do you remember? 12:18:35

10| A. This person that would accompany me. So he was partially 12:18:42
1l | wearing military uniforms and the remainder of the clothing was 12:18:48
12| civilian clothing. So a part of it was in black wher=as the 12:18:52
13| remainder was civilian. 5o times the trousers were military black 12:18:58
14| crousers, sometime they were not military trouser. So this is what I 12:19:03
15| remember. 12:19:08
1lé 12:19:11
17 - 12:19:16
18 PRESIDING JUDGE VELDI-FOGLIA: ([Previous tranalation continuea] 12:19:18
19} ... we are in public. 12:19:19
20 MR. MICHALCZUK: [Microphone not activated]. 12:18:21
21 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: And, Mr. Witness, I would remind 12:19:23
22| you not to give any details that can lead to idenctification of 12:19:26

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 68 Line 14 (time code: 12:28:52)

68:10| chey knew of where we stood in terms of the political bias, I mean, I 12:28:27
11| chink have you to ask them. Can you discover that for yourself and 12:28:32
12| you can s2& on whether that's really what the situation was or not. 12:28:35
13 However, it's public knowledge at least what I read in the 12:28:42
14 | newspapers. © I have read in the nszwspapers that a _ was 12:38:52
15| one of the suspects of one of these attacks and he was released 12:28:56
16| because of the lack of facts. Have I read this in a newspaper. It 12:2%:01
17| is not something that is invented. It is not an opinion of mine. 12:29:05
18 | You can see it with your own eyes if you Search in Google you would 12:29:09

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 72 Line 25 (time code: 12:40:44) to
Page 73 Line 5 (time code 12:41:12) and Page 73 Line 10 (time code: 12:41:45)

72:21 | many others. We would distribute supplies for the army. 3So this is 12:40:05
22 | when I went there for the last time, after NATO bombing had starced. 12:40:13

23 I would distribute medicaments for the health centre, The Serb 12:40:25

24| forces burned the health centre. We =x distinguished the fire. We 12:40:37

25 | took every medicine that remained and took it to Zllash. A _ 12:40:44
Py e e e e T e e
73:1 12:40:50
2 12:40:56

3 12:40:59

4 12:41:07

5 We administered 12:41:12

6| aid, medical help to him. There was a doctor there. So I had no 12:41:20

7| problems I had my weapons and that weapon was lsft in my house and 12:41:28

8| this person who left the weapon, we know that person who he was by 12:41:39

9 | name and last name. 12:491:44

10 S0 when I returnsd for the last time there, — was the 12:41:45

1l | commander. Sco I'm speaking about the last time when I had no 12:41:52

12 | problems at all. 12:41:57

13 S50 thias was it. 12:42:00
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(time

T8:11
12
13
13
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25

code: 12:53:30)

When the Serbian forces entered my village, I was released. So that
would be three or four days later. 5o I was released and three or
four days later, tha Serbian forcea came in my village. And since I
was on cthe main road before that, And as
I was going to the main road, I saw them coming down from the hills.
The forces. I thought firstc that they were our soldiers becauss I
could sez they were uniformed, but when I saw that they had the white
eagle on their arm, I realised that these were the Serbian forces.

So I intended to go back to and one of the
soldiers said; Stop or I will shoot. #And he shot towards me, The
projactile passed by my faet and

50 probably they
just wanted to scare me off, not to kill me.

S50 I went back and then I saw another soldier who was very ctall,
about 2 mecres call. He had a s20rft of a scarf, a red scarf, tied

12:52:15
12:52:23 |
12452:30
12:52:39
12:52: 47
12:52:52
12:52:56
12:53:01 |
12:53:05
12:53:13 |
12:53:25 |
12:53:30
12:53:34
12:53:39
iZ:SB:@Q:

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 79 Line 5 (time code: 12:54:19) to Page
79 Line 13 (time code: 12:55:12)

78:

=1 &otn bW

Serbian language, I was going to close the door,
to open the doox. And he then said, Who is with you?

nife, not and their waist but here on the chest. So he asked me,
Where are you going? And instead of saying in their language,
I said,

I was going

, and they were kneseling on the side of the road with
their hands behind their heads and one was with long hair. Both of
them were male. And they were both execucted.

After we had left, my father came back and I can tell you that

12:54:03
12:54:09
12:54:14
12:54:19
12:54:30
12:59:=3%
12:54:44
12:59:49
12:54:54
12:54:5%9
12:55:06
12:55:12
12:55:18%
12:55:249
12:55:29

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 79 Line 22 (time code: 12:56:13) to

Page

78:1%
20
- |

79 Line 24 (time code: 12:56:42)

frisnd and then on the third place where I stayasd, cthare's a stadium
ther#, chez healch care * gencre. And from there, ten days later, I
revurned To my own village. And on the way back I was also atcackad
twice by the Serbian forces.

. I could ses them from the
hill from. Actually, they weren't wvisible but becauss of the

reflection on the glass of the sniper, I could detect them. So I
managed to pass the hill crawling. I crawled until I reachsd an open
arsa. And two weeks or so lacer, I went for the third time there, as

12:55:48
12:55:58
12:56:086

12:56:496
1E:56:55
12:57:03

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 87 Line 14 (time code: 14:45:33) to

Page

87:%
i0
¥
12
13
11
15
16
17
18
1%

87 Line 15 (time code: 14:45:38)

S0, a3 a matter of fact, I don't have his name or last name HowW
or che telephone number becauss I used to save his celsphone number
in another telephons, which I don't have now, and I haven't manage to
recover his first or last name. 3But I do know this person. RAnd if I
see the picture, I can recognise him. And he was the person that had

I told you that he was haleed there, stopped thears becauss of this
wzapon that cthey had take a break from him. And this is all abouc
him.

Q. Yes. Coming back to your time in Zllash, 1've got just a few
general quastions.

14:45:08 |
14:45:13 |
14:45:18 |
14:45:23
16:45:28
14:45:33
149:45:38
14:485:44
149:45;:48
18:45:48
14:45:54
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Line 1

93:11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25

(time code: 14:59:43)

And they told me that they belonged to the BIA. That was the first
time that I heard about the name of the units and they told me that
in charge there was Commander Cali.

I didn't know who they were. I was
not interested to know who they were, but one of them told me that

Cali was in charge and

14:58:21
14:58:26
14:58:31
14:58:38
14:58:43
14:58:47
14:58:51
14:58:57
14:59:01
14:59:14
14:59:19
14:59:22
14:59:29
14:59:33
14:59:37
=—=vs==—w

T T e e — e T
D o oo lcast o me, he
seemed to a different Cali.

This is how I understood it.
Q. Let's clarify this issue because this is -- this might bs

14:59:43
14:59:47
14:59:49
14:59:52

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 94 Line 12 (time code: 15:00:36), Page
94 Line 25 (time code: 15:01:44), and Page 95 Line 3 (time code: 15:01:59) to Page 95 Line 6
(time code: 15:02:30)

%4:10
L
12
13
14
15
16
17
18
]
20
21
22
23
24
25

i
wn
b= O W D =] M n b B

ol

Q. When was it more or less; if you remember?

A. It was about two or three days after I handed over the weapon.
So preseant there was

Q. How many days after your release was it when they came to your
place?

A. It was about two, three wesks, more or less. 5o after the
relsase, two weeks for a fact. 1 mean, this is approximate bacause I

don't exactly recall but I'm trying t¢ come up with an approximate
pericd of time, so this is the approximate period of time after my
release.
Q- It is perfectly understandable it is 20 years ago.

I have a gquestion, however. So this group came to your place
claiming that they were BIA and you said that ons p=rson in that
unics introduced himself to you as Cali: is that corract?

A. Yes, Yes, it is.

Q. And that person told you that thers was - Cali who was the
head of BIA unit. Is that what you said?

A. Yes.

A. Yes, that's correct.

Q. Did that Cali whe told you, I'm Cali, introduce himsslf to you
by his full nams?

A. No. I did not ask about their names. None of them. 1 just

knew him as appesarance.

15:00:21
15:00:22
15:00:36
15:00:43
15:00:47
15:00:5%
15:01:03
15:01:09
15:01:15
15:01:18
15:01:20
15:01:26
15:02:31
15:01:36
15:01:42
15:01:44

15:01:50
15:01:57
15:01:5%
15:02:03
15:02:30
15:02:30
15:02:30
15:02:30
15:02:35
15:02:38
15:02:46

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 95 Line 19 (time code: 15:03:42)

§5:186
17
18
19
20
21
22
23

Cali. This is how they called him.

Q. S50 if I understand correctly, you said that at some point
because you said something about generation of people who were
trained, that waw there during that training. Do I
understand that correctly?

aA. I saw him during the training, before thay came to my house.
That one was in a group just befors my group and he was in the group

that was just about to complete the training.

15:03:15
15:03:42
15:03:42
15:03:42
15:03:42
15:03:42
15:03:53
15:04:01
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97:13 | Q. So that Cali who was the commander of BIA, did you ever ses him
14] in Zllash during the time of your trainimng, during the time of your
15| detention, or not?

L s e N D A
17| Cali who is hers, I saw him twice. And I remsmber very well when

18 | that was. Once in the military barracks in the village. I will not
15 | mention the name of the wvillage but the name is in the statement that
20| I gave =arlier. And, secondly, I saw him in the barracks in
21| Prishtine much latex. So I saw Cali twice. So

22
23
24 | interesced at that time.

As I said, I wasn't

15:09:52
15:09:56
15:10:00
15:10:08
15:10:17
15:10:24
15310233
15:10:386
15:10:43
15:10:55
A5:11:01
15:11:04

25 15:11:10
9B: 15:11:16

1
2| 0. Let me just --

3 MR. MICHALCZUK: Your Honours, let's me just rsad ths last words
4| of che witness bafore I pose my next guestion, if I may.

51 0. S50 that person whom you saw twice in Prishtins barracks and in

€| that village that you dom't want to mention the name, was that Cali

15:11:29
15:111:25
15:11:28
1531151
15:11:58

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 98 Line 15 (time code: 15:12:52) to

Page 98 Line 21 (time code: 15:13:32)

968:12 | chat I didn't know, and had no intereat in finding cut. So I had no
13 | knowledge about its tasks, duties. So this is in general the answer
14| that I can give you.

15
1s
17
18
19
20
21
22 MR. MICHALCZIUK: Your Honours, I would like to read to tche

23 | witness another part of the statement, amd this statement is again
24 ) 082023~-TR~-ET, Part 3, RED, page 20, lines from 3 to §.

25| Q. Mr. Wictnesas, listen to this wvery short part, this wvery short

15:12:38
15:32:43
15:12:50
15:12:52
15:13:02
15:13:09
15:13:15
15:13:20
15:13:25
151392
15:13:41
15:13:43
15:13:52
15:19:25

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 99 Line 25 (time code: 15:16:58)

9%:20 | &. Basad on the first and second statement, chey came in ny house
21 | pracis=ly ac that time vhen HATO entered, was bombing Serbian
22 | cargets, and entering Hosovo. When exactly they enteresd Prishtine
23| -~es32 NATO soldiers - I don't now because I don't have exact
24 | informarion. But whan they came to me, this units on their way to
25| Prishtine, tts HATO soldiers were not Se

100:1 | these -- members of this unit said who they were and who this Cali
2| was and I'm refarring teo the sames paricd aof cime both in my
3| previcusly =acatement and now.

15:16:22
15:16:30
15:16:38
15:16:49
15:16:53
15:16:58

15:17:08
15:17:11
15:17:16
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100:14 This is what I said.

18 ) Q. My questions stem from the fact that in your SPO statement in
16| that scatement of yours given before the Prosscutor, you never

17 | mentioned the existence of
15 | - ir r may. And so what we know from this case and also
16| from the literature and soms other evidence,
20
21
22 You alsc did not say that in your statem=nt. And that'as why I'm
23| trying to clarify what is the truth. Becauss the Judges should know
24 | what xe=ally happened.

25 So why didn't you mention in your statement on that page the

15:18:21
15:18:23
15:18:31
15:18:34
15:18:40
15:1B:47
15:1B8:54
15:19:00
15:1%:03
15:15:08
15:19:13
15:19:14

101:1
2| A. That's true. At that time I didn't know. I said something that
3| I learned later. What is stated in the first statement is true and

4 | what is stated in the second is also true.

S _ And even that was after I gave the
6| first statement, when I learnsd about this.

7| €. This stat=ment I'm talking about is statement you have in front
8 | of you?

2| A. [In English] Yes.

15:18:20
15:19:27
15:18:37
15:19:46
15:19:50
15:20:00
15:20:03
15:20:06
15:20:07

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 101 Line 11 (time code: 15:20:27) and

Page 101 Line 14 (time code: 15:20:37)

101:8 | of you?
9| Aa. [In English] Yes.

10| Q. -- was taken just last year. 5o do we understand correctly that
11 | you found out about only since
12 | then, since that interview that took place last year?
13| A. [Intexpretation] Yes, that's true. Absclutely true., The fact
14 | that I learned after the statement that is in
15 | fxont of me.
16| Q. I understand. Thank you.
17 MR. MICHALCZUK: Your Honour, please give me just a sscond. 1
18 | need to find another place in the statement that we might put to the
19 | witness.

15:20:0%
15:20:07
15:20:08
15:20:27
15:20:28
15:20:28
15:20:37
15:20:43
15:20:45
15:20:48
15:20:51
15:20:55
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103:16 | the group self-proclaimed himself a commander. &nd that is the 15:25:50
17 ]| rzason why I said that was the situation like that. 15:2&€:00
13| Q. So now your evidence today is that between just last year and 15:26:03
15| today, only then, you realised that there were 3 15:26:0%9
20| is that correct? 15:26:13
21| A. It is crue. 15:26:20
22 [Specialist Prosscutor confers] 15:26:24
23 And ewvery time in the statement that you referred, so it's true, 15:26:386
24| this is how I understood him. So this has not to to with anyone elss 15:26:41

TR RS RN TV RN 15:26:45

104:1 _ So I know this person. 15:26:54

1 have seen this person two

2| times all in all in my life. So once at the end of the exsrcise and 15:27:00
3| the s=cond tim= whan h= cams to my house. 15:27:06
4 15:27:10
5 15:27:1%
& S0 I have seen this person, this Cali, in these 15327:23
7| barzacks., But I didn't know who that parson was in ~ if I see 15:27:30
B | someone I would never forget him., So the person that I saw was the 15:27:34
8 | commander of those units in those two barracks although NATO was 15:27:39
10 | present in the country. What this means is that they did mot hand 15:27:44

Hearing 10 November 2021, transcript reference Page 106 Line 5 (time code: 15:31:02)

106:1| picture, I can identify on whether he is whe I am talking about. 15:30:51
2 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Thank you, Mr. Witness. 15:30:56

3 Mr. Prosecutor, please procsed. 15:30:57

4 MR. MICHALCZUX: Just cne guestion that is still in the open. 15+31=00

5] Q. By refeizing to — do you mean the accused in 15:31:02

6| this case? 15531:07

7| A. Yes. 15:;31:14

B MR. MICBALCIUE: Your Honours, let's move into private ssssion. 15:31317

9 PRESIDING JUDGE VELDTI-FOGLIA: Madam Court Officer, can you 15:31:21

10| bring us into private session, pleasa. 15:31:23

Hearing 11 November 2021, transcript reference Page 12 Line 18 (time code: 09:59:15), Page
13 Line 3 (time code: 10:00:23), and Page 13 Line 10 (time code: 10:00:54)

12:16 | regarding cthat training, you first, when you eventuzally started the 09:59:15
17 | tzaining session, shortly before, you had a me2ting with a 09:56:15
18 *: is that correct? 09:59:18
19| A. That's correct. . 09:59:15
20| Q. I'm going to pump up the volums= a little bit. 09:59:16
21 And if I understood you well, he took down your details of 09:59:16
22 | yoursslf, ragular details, name, family, these kind of things. That 09:59:24
23 | was basically -- 09:59:33
249 | R, Yes. He asked me about them. 3But he didn't take any notes 09:59:35
25| about it. I didn't see him taking any notaa about it. 09:55:44

13:1 | Q. And was it afterwards that you then went to the training, the 09:59:54
2| training centre, 80 to speak, or was that in a differemt location 10:00:08
3| than where y @I was that one and the same location? 10:00:23
4| . No, it was nearby. 10:00:24
5] Q. And that nearby place, was that an isolatsd house or what ... 10:00:24
6| what did it look like? 10:00:28
7]Aa. The training centre was at the school, so that was the placs 10:00:35
8 | where we had the theoretical part of the training. 10:00:43
g Q. I understand. My question is about cthe intake or interview that 10:00:46

10 | you had with Mr. . That was not in the same place, not in 10:00:54
11| the school, but that was somewhere else; right? 10:00:57
12| A. Yes, that's correct. Like I said, it was nearby. Either nearby 10:01:0¢
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13:16
17
is
18
20
21
22
23
24
25

14:1

2
3
]
5
€

another. Some of them were together -- attached to one ancther and
it was only four or five buildings all together.

Q. And the place where you had that meeting with ([, rovw far
would that be from the training centre? That particular place where
he took down vour destails, how far would that be from that training
centre?

A. Probably 100 metre, 50 metres.

Q. Was that 7
A. Yes, . And at least cone of them,
the way in how the desks and chairs were organised, one much them

might have been a school before.

Q. Yes, I want to keep speaking with you about the meeting with

» that particular houss., Was that -- was it your implication
that it was his own --
A. It was a guest house, an oda, that I mentioned yesterday. I

don't know whether you know the meaning of the word ™oda,™ but just

10:01:26
10:01:31
10:01:38
10:01:48
10:01:54
10:01:59
10:02:05
10:02:10
10:02:15
10:02:25

10:02:29
10:02:30
10:02:35
10:02:41
10:02:43
10:02:54

Hearing 11 November 2021, transcript reference Page 14 Line 13 (time code: 10:03:35), Page
14 Line 14 (time code: 10:03:44), Page 14 Line 16 (time code: 10:03:58), Page 14 Line 25 (time
code: 10:05:14),

14:11
12
13
14
15
16
17
is
19
20
21
22
23
24
25

about is this event.
Q. The oda, was that nearby -- no, let me put it likes chat.
The cda, do you think it was his own house, from _ 2
A. I don't kmow where _ house is. I didmn't kmow then amd
I don't kmoW now.
Q. And the couple of meetings you had with _ﬂere each time

in that particumlar cda. Do I understand that?

A No. We also came across @ach other during the training cucside
in the courctyaxrd, just outside the houses.

Q. You speak about the courtyard. Is that the courctyard of the

school or of the ocda? Which courtyard are you speaking about?

A. There were no separate courtyards. It was a joint area where
fruit trees weze. There were plum trees, the mountain was nearby,
there was a meadow, a green meadow nearby.

Q. Did - ask in any manner anything about your political

10:03:28
10:03:29
10:03:35
10:03:44
10:03:55
10:03:58
10:04:07
10:04:14
10:04:22
10:04:32
10:04:39
10:04:486
10:04:5¢
10:D5:06
10:05:14

Hearing 11 November 2021, transcript reference Page 42 Line 5 (time code: 11:47:01) to Page
42 Line 6 (time code: 11:47:07)

-
1]
O W W - M B W

b

My question: Does this bring something back to you about when
it was? Can you now relate it to the Serb offensive? Does it
rafresh your memory?

A. No. Because the Serbian offensive and NATQ, there's a
distinction between them.

compared to that, NATO undertook acticns ox
bombed later than that svent.

PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: [Microphone not activated].

THE INTERPRETER: Microphone for your Your Honour.

PRESIDING JUDGE VELDI-FOGLIA: You were alsc asked in Part 3,

11:46:34
11:46:56
11:46:56
11:46:56
11:47:01
11:47:07
11:47:17
11:47:20
11:47:28
11:47:32
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46:20
21
22
23
24
25

what did you -- you went outside the barn. The door was opened. And
what did you see?

A. I saw the same place, the green. Thers was & lawn around the
mountain was nearby. They returned my personal belongings with the

11:59:28
11:59:37
11:59:39
11:59:50
12:00:04
12:00:05

47:
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Hearing 11 November 2021, transcript reference Page 51 Line 16 (time code: 12:11:34)

51:13
13
15
16
17
18
15
20
21

O - - r=sc of my personal belongings and told

me that I was fres to continue, and I wsnt homs on foot. I rook
another road.

PRESIDING JUDGE VELDI-FOGLIA: Yes, I understand that. But I
want to concentrate a little bit more on the place where you were
detained bescauss nows -- was theres in that place, was there a fance

% and 10, that you think, you thought that the first nams of the Cali
in charge of Zllash was Salih.

And my guestion to you is: How do you know that?
A. The person _ about himself. So this is
how I recall. He introduced himself.

PRESIDING JUDGE VELDI-FOGLIA: I will come back to that. I will
come to that later on.

‘We will show you some pictures and I will ask you if you

recognise one or more persons, okay?

12:00:10
12:00:15
12:00:23
12:00:24
12:00:26
12:00:30
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Hearing 11 November 2021, transcript reference Page 71 Line 8 (time code: 14:31:13) to Page
71 Line 10 (time code: 14:31:33)

W -l o, Wn

g
10
i1
12
13
14

PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Thank you, Mr. Witness. We leave
it there.

Furthermore, there's something else I would like to understand.
A. No. I said that he said cthat he was Cali and that he was in

charge of the group that was in my yvard. If we are talking about the
same person.
PRESIDING JUDGE VELDI-FOGLIA: I'm just quoting what I -- what

14:31:04
14:31:07
14:31:08
14:31:13
14:31:23
193131:33
14:31:38
14:31:49
14:31:58
14:31:59
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72:12
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said yesterday on page 93, and that's a summary of what

Mr. Prosecutor said -- & summary of what you have said and it's the
summary made by the Prosecutor.

And he says and that's page 95,

line 3:

And you said that cthat is correcrt.
a. Yes, but I understood this later on. Namely that is correct he
was in charge of this group. t was very later on that I got to know
this. I didn't know it back then.

14:34:39%
14:34:48
14734954
14:34:57
14:35:04
14:35:08
14:35:18
14:35:37
14:35:46
14:35:56
14:35:586
14:35:56
14:35:57
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Hearing 11 November 2021, transcript reference Page 73 Line 3 (time code: 14:36:10) to Page
73 Line 4 (time code: 14:36:13)

73:1 | because there is something I don't understand here or maybe it ia a 14:36:05
2| just a coincidence. 14:36:08
5 is that 14:36:13
5| correct? 14:36:19
6| A. This is how he introduced himself. 14:36:25
T PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Okay. Very well. BAnd that same 14:36:30

Hearing 11 November 2021, transcript reference Page 73 Line 14 (time code: 14:37:25) to
Page 73 Line 16 (time code: 14:37:25)

73:10 | A. No, he didn't say that. We were discussing with the Prosscutor 14:36:53 |
11| here that later on I got to know that this person, the person that is 11:36:57‘
12 | accused here, was in charge of BIA., Because I didn't know who that 14:37:05
13 | person was. I didn't know who was in charge of the BIA. 14:37:09
14 1#:3?:25!
15 14:37:25 |
le 14:37:25
17 This is the answer to your question. 14:37:25
18 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Thank vou, Mr. Witoess. 14:37:27 |
19 I think that the best would be now to go into private session. 14:37:33 |
20 | Madam Court Officer, could we go into. 14:37:39 |

Hearing 17 November 2021, transcript reference Page 14 Line 10 (time code: 13:28:12), Page
14 Line 18 (time code: 13:28:57), and Page 15 Line 2 (time code: 13:30:11)

i4:5 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Thank wyou, Hadam Court Officer. 1] =253
6 Please proceed. Madam Prosecutor. b
7 H3. D'ASCOLI: Thank you, Your Honours. 13:27:56
8] Q. Let's move to the exhwmstion it was. Where was the body 13:27:57
9| located? Where did you go to dig it out? 13:28:05
10| A. _ came and took me and together we went to the 13:28:12
11| village of Zllash to exhume the body of the victim. 13:28:19
12| Q. Had wou ever been to Zllash before then? 13:28:26
i3] . Never before in my life had I been there. 13:28:32
14| Q. And can you tell us how you reached the location? And because 13:28:35
15| we are in open session, just an answer that describes the means of 13:28:40
16 | transport will suffice. Thank you. 13:28:45
15 R He came and took me. There was a tractor and we got on the 13:28:49
18 | tractor, _, we went directly at 13:28:57
19| Z1llash. 13:29:05
20} Q. ind can you describe the area of Zllash where the grave was 13:25:06
21| located. And, of course, we keep in mind that you just said you had 13:29:13
22 | never been there, so just what -- just the location where it was 13:29:17
23| locatced. 13:29:22
24| &. The location we went into was & mountain, S0 it was a mountain 13:29:25
25| with trees, and somevhere in the depth of the village the tractor 13:29:38
15:1| itself stopped. It was there that we got off the tractor, and it was 13:29:44
2| there that I met with other people as well. _ 13:30:11
3| said, There is the place where his body is buried and we have to take 13:30:12
4| that body from this burial site. 13:30:12
5| Q. Okay, thank you. 13:30:12
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Hearing 17 November 2021, transcript reference Page 37 Line 20 (time code: 14:36:37) to
Page 38 Line 10 (time code: 14:37:31)
37:16 | Q. Witness, can you see the photo on the screen? 14:35:40
17| A Yes, I can. 14:35:45
18 | Q. Can ve please move TtO the hext page. To the next page. Aind to 14:35:46
19| the following one, please. 14:36:37
20 14:36:37
21 14:36437
22 14:36:38
23 14:36:38
24 14:36:38
25 14:36:43
O s e =
3B:1 14:36:53
2 14136455
3 14:36:59
4 14:37:02
5 14:37:06
6 14:37:11
7 14:37:11
8 14:37:16
S 14:37:29
10 1813537
11| Q. Thank wou. UWitness, can vou describe how the grave was left 14:37:35
12 | once the body was removed and transported awvay from Zllash? 14:37:42
15 | a. After the process of conclusion © of the exhumation, so there 14:37:57

Hearing 17 November 2021, transcript reference Page 38 Line22 (time code: 14:38:57) to Page
38 Line 24 (time code: 14:39:06)

3B:18
19

20

21

22

23

24

25

| =Sz wm= L
39:1
2

3

A. Yes, yes.

Q. And in the area, the second body, you said, was left there in
the s0il:; correct?

A. That day at the end of the discovery of the corpse, we left the
octher corpse there. I don't have any other information.

Q. Of course, that's clear. And the body, I understand, was
e e = e e T e e R

transported away and buried; correct? Without mentioning locations
or any specifics.
B, Yes.

19236231
14:38:31
14:38:36
14:38:47
14:38:57
14:39:02
14:39:06
14:39;11
HEEETe 3 e
14:39:21
14:39:27
14:39:35

Hearing 17 November 2021, transcript reference Page 41 Line 15 (time code: 14:46:47) to
Page 41 Line 17 (time code: 14:46:54)

41:12
13
14
15
16
17
18
19
z0
21

circumstances, it's easvy to identify the depth of a grave depending
on whether the victim is a male or female, with -- these are - old
vife's tails, as it were, that have to do with the height for men.

It's -- their shoulder height and for women it's different.

let me explain, that on these occasions the blanket is only used for
the purpose of protecting the face of the corpse from direct contact
with the soil.
Q. Thank you.

14:46:22
14:46:24
14:46:47
14:46:47
14:46:50
14:46:54
14:47:05
14:47;:14
14:47:18
14:47:21
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Hearing 18 November 2021, transcript reference Page 8 Line 16 (time code: 09:45:33) to Page
9 Line 3 (time code: 09:46:32)

8:12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22

THE WITNESS: [Interpretation] Yes.
PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: Good.
3ge.

Questioned by the Trial Panel:

Now very well.

Let us

09:45:22
09:45:23
095:45:29
09:45:30
09:45:33
D9:45:36
09:45:41
09:45:43
09:45:47
09:45:50
09:45:59
09:46:04
098:46:07
09:46:16

L -

PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA:
bring us into private, please.

Madam Court Officer,

could you

09:46:19
09:46:24
09:46:32
09:46:46
09:46:48

Hearing 22 November 2021, transcript reference Page 40 Line 9 (time code: 11:42:03) to Page
40 Line 10 (time code: 11:42:12)

40:6 HS. D'ASCOLI: Thank you, Your Honours.
7| Q. Mr. Wicneas, what did you do on the second occasion when you and
8| others went to the grave?
9| A. Ue axhuved the body. Ue identified that that body wvas -
10 Ve noticed that his legs and s arms were broken and, if I
11| remember it well, there wvers three bu holes at the back of his
12 | back -- of hia head.
13| Q. Do wou remember if the body was covered in anvthing?
14| A. Yes.

| 11:42:02
| 11242:02
11:42:02
11:42:09
11342112
11:42:32
11:42:32
11:42:33
11:42:37

Hearing 22 November 2021, transcript reference Page 61 Line 18 (time code: 14:03:42), Page
61 Line 21 (14:04:00) Page 61 Line 23 (time code: 14:04:14)

61:15
16
17
is
1%
20
21
22
23
24
25

Rccordingly, any refersnce CO pPrior statements or testimonies of
che SPO protected witnesses, whether in public or private seasion,
shall not identify those wvicnessss. No exception is foresssn in this
procedure. However, the Panel is minldful chac for - the
situation is particular. According and noting that the SPQO doess not
object to that, che parctiss and che Vicrims' Counsel maim confront
this witness directly with the statements of
including mentioning their identities. Ths same holds true for
Witness h. when we will be hearing later this week.

With regard to the second category, cthe Panel recalls the
general climate of witcness inverference and intimidacion prevailing

The Trial Panel I FINDS that the image of one of the Registry Staff members was captured
by one of the cameras in the courtroom and ORDERS this image shall be removed/ edited
from the PUBLIC broadcast/streaming, audio visual recording in all three languages
Albanian/ English/ Serbian. Hearing 22 November 2021, Time Code between 14:06:46 and

14:07:

The Trial Panel I FINDS that the following highlighted text contains confidential

12

information and ORDERS this information shall be removed/ edited from the PUBLIC
broadcast/streaming, audio visual recording and transcripts in all three languages Albanian/
English/ Serbian.

PUBL
15
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Hearing 23 November 2021, transcript reference Page 38 Line 15 (time code: 12:05:16) and

Page 38 Line 16 (time code: 12:05:22)

38:10 | queaciona, And thisz will allow us to gain more clacity about The
11| testimony you have already given.
1z Questioned by the Trial Panel:
13 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: So, Hr. Witness, my first
14 | question, Yesterday in the transcriptc * wou said that the following
15 | day after cthe three KLA soldiers had come looking for
16 | you went looking for

17 Hy gque=scion is --

18 [Trial Panel confera]

15 PRESIDING JUDGE VELDT-FOGLIA: ladam Court Officer, could you
20| please bring us into private.

21 [Private session]

12:04:49
12:04:56
12:05:05
12:05:06
12:05:07
12:05:16
12:05:22
12:05:25
12:05:32
12:05:34
12:05:136
12:05:39

Hearing 24 November 2021, transcript reference Page 4 Line 16 (time code: 09:37:09)

4:10 MR. VON BONE: Yes, Your Honour. The * chat I raised earlier
11| regarding the possibility that the members are able to join via
12 | remote wideolink. Now, the question is whecher chere would be any
13| aicternacive possibilicy possible, that they -- if it is necessary,
14 ] could join via reémote, whether that be in Kosovo in a court building
15| or maybe slough special software installed, anything would bea okay,
16| just we want to make sure that the matter is looked into.
17| from che Regiscry, I underscand, is busy with thact, but just in race
18 | that upcoming lockdowns or any other thing thank might prevent access
19| or going through other countries with an asroplane we would just like

09:36:24
09:36:29
09:36:42
09:36:47
09:36:54
09:37:01
05:37:09
09:37:37
09:37:37
09:37:37

Hearing 24 November 2021, transcript reference Page 27 Line 18 (time code: 10:38:35), Page
27 Line 19 (time code: 10:38:45), Page 27 Line 22 (time code: 10:39:09) and Page 27 Line 24

(time code: 10:39:49),

215 PRESIDING JUDGE VELDT-FCGLIA: I ses Madam Witneass nodding and 10:38:28
16} che thumbs up. 10:38:31
17 MS. PUES: Ckay. 10:38:33
18| Q. Madam Witness, you told us sarlizr today that the - was 10:38:35
15| R - > viilace on the day he was abducted. This is, I 10:38:45
20| refer vo page 14, line 3/49 of the transcript. 10:38:53
b b3 I hava one sation in cthis context. Would it be accurate to 10:38:59
22| say cthat & was very passionate about Xosowvo? 10:39:08
23| A. Yes. 10:39:42
24| Q. And was — in previous years involved in any 10:39:48
25 | demonstracions against Serbs? A y®s OoI no answer will suffice hare. 10:40:08

22:1| I do nmot want to ha2ar any details. 10:40:12
2| A. Yes, 10:40:15

Hearing 25 January 2022, transcript reference Page 44 Line 13 (time code: 12:13:25), Page 44
Line 15 (time code: 12:13:39), Page 44 Line 17 (time code: 12:13:49), and Page 44 Line 18 (time

code: 12:14:01)

44:10| pffenmives vere heing launched, they took part in the fighting
11| alongaside the brigade againsc the occcupiers. And more specifically,
1z} in the position called Vicia e Mirafcet ~ .
13] @.  Have you ever heard of a person wich che name of ([N

4] A. No.

15] a. Have you ever heard after person with the name of _
16| k. No.

17| @.  Have you ever heard of a perasn with the name of [l from

18

19| A, No. Flease, bear in mind that I wes in that brigede only for
20| =ix months,

Z1| Q. I underatand. Where did Mr. Dini sctually sleep, Rrakman Dini?
22| L. In A house where the people who were most tired atayed. He was

12:12:56
12:13:01
12:13:09
12:13:25
12:13:38
12:13:39
12:13:48
12:13:49
12:14:01
12:14:04
12114118
12:14:15
12:14:31
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Hearing 2 February 2022, transcript reference Page 14 Line 10 (time code: 09:59:04)
14:4 | stated the following: 09:58:24
5 "An unfair, essentially racist court, and human rights violator. 09:58:26
6| This is what, regrettably, was voted in by our Assembly." 09:58:32
7 So in public you still called it unfair and essentially racist. | 09:58:37
8| So do you still claim that you respect this Court, this institution? 09:58:45
S| A. Yes, I am respecting it. But from the invitation I received, g 09:58:55
10 | swmmons to come here, from the _ Prishtine and 09:59:04
11 | until I came here, all the time I had to go back in time and speak if 09:59:16
12 | Serbo-Croatian. I am not racist in terms of language, but I had to | 09:59:25
13 | do that in order to respect this Court. 09:59:31

BL
15

ORDERS any person or organization, including media organizations, which has possession of
the PUBLIC recording of all or the relevant portion of the proceeding containing the
confidential information to refrain from disclosing it to any other person(s) or organization(s)
as of the date and time this order is published; and
NOTING that the failure to comply with this order may result in the initiation of proceedings
in accordance with Article 15(2) of the Law.

Judge Mappie Veldt-Foglia
Presiding Judge
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